
 

 

Wat is voor u het belangrijkste: een 

nieuw duur logo voor Zwalm of effici-

ënte gemeentediensten? 

Kiest u voor dure beelden in Zwalm 

of voor ondersteuning van de plaat-

selijke vereniging? 

Dit zijn vragen naar de kerntaken 

van de gemeente. Sommigen lijken 

evident: kinderopvang, afvalbeheer, 

veilige wegen… Andere zijn typisch 

Zwalm, omdat ze voor de hand lig-

gen. Lokaal toerisme voor fietsers en 

wandelaars omdat Zwalm dit nu een-

maal te bieden heeft. 

Hierover gaat het als u straks “moet” 

kiezen. Deze keuzes moet u maken.  

Misschien zal de Zwalmse Gazette u 

daarbij helpen. 

Alvast veel leesgenot. 

 

Voor u ligt ‘De Zwalmse Gazette’.  

In de Zwalmse gazette kijken we 

even hoe het staat met Zwalm. Wat 

is goed, wat kan beter? Zijn er echte 

pijnpunten? En waar kan Zwalm het 

beter doen, zonder dat dit veel hoeft 

te kosten? 

Op 14 oktober moet u gaan kiezen. 

Weer naar de stembus zal u zeggen… 

Stopt dat dan nooit? Neen en geluk-

kig maar. In andere landen voert men 

nog steeds de strijd om te kunnen 

stemmen. Nog geen 50 jaar geleden 

konden vrouwen niet stemmen. En 

nog geen 100 jaar geleden kon niet 

elke man zijn politieke vertegen-

woordigers kiezen. Het is pas na de 

eerste wereldoorlog dat onze (over)

grootouders mochten gaan stem-

men. 

Kiezen is namelijk ook nadenken 

over je gemeente. Loopt het goed of 

niet? Hebben de politici hun werk 

gedaan of niet? Zijn ze met de in-

houd bezig of met de postjes? Is het 

college van schepenen en burge-

meester een hecht team of maken ze 

te veel ruzie? 

Aan u om te oordelen. 

 

 

 

 

 

Zwalm heeft nochtans vele troeven. 

Je moet ze natuurlijk willen zien, om 

er iets mee te doen.  Zwalm op eigen 

kracht is de kracht van verandering. 

 

Zwalm heeft een natuurpracht, maar 

resulteert dat in natuurbeheer? Lan-

delijk Zwalm zegt men wel eens, 

maar ondersteunt men de landbouw 

voldoende? Zwalm, dorp van de Ron-

de, kost dat niet te veel? Fiets je 

daardoor veiliger in Zwalm? 
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Dit is het programma van N-VA 

Zwalm voor de gemeenteraadsver-

kiezingen van 14 oktober 2012 in 

Zwalm. Dit is ons aanbod aan u! 

Als we even achterom kijken was 2006 

wel degelijk een kanteljaar voor 

Zwalm. 

Het is de verdienste van Groen!, CD&V, 

SP.a en N-VA dat er een breuk kwam in 

de politieke lijn die al tientallen jaren 

heerste in Zwalm. Zwalm miste kan-

sen, want de Vlaamse overheid en pro-

vincie eisen een modern bestuur met 

inspraak voor de burger. Vandaar is 

het de verdienste van SAMBA dat de 

nodige overlegorganen er zijn in 

Zwalm. Het is de verdienste van 

G.Zwalm dat de gemeente er in 2006 

bijzonder financieel gezond voor stond 

en de belastingen laag waren. 

Met andere woorden N-VA Zwalm doet 

niet aan afbraakpolitiek en durft zijn 

inleidend woord van zijn verkiezings-

programma te beginnen met aan te 

duiden wat goed evolueerde. 

Dit is trouwens de houding die N-VA 

Zwalm steeds zal aannemen als de 

kiezer ons toelaat hem of haar te ver-

tegenwoordigen in de gemeenteraad: 

zeggen wat goed is en zeggen wat niet 

goed is, met daaraan gekoppeld con-

structieve voorstellen. 

Een degelijk en efficiënt bestuur is de 

doelstelling van N-VA Zwalm! Met het 

geloof in een hechte samenleving en 

met een toekomstgerichte blik, willen 

wij nadenken over degelijke en duurza-

me oplossingen om Zwalm op eigen 

kracht, de beslissingen te laten nemen 

voor haar eigen gemeente en inwo-

ners. 

Vrijheid en verantwoordelijkheid, 

rechten en plichten. Ons kostbare soci-

ale weefsel wordt van onderuit opge-

bouwd en niet van bovenaf opgelegd. 

Het gemeenschapsleven bloeit waar 

mensen zich thuis voelen, waar er 

jeugdbewegingen zijn, waar er een 

bruisende horeca is en een gezond on-

dernemingsklimaat heerst. De hoekste-

nen daarvan zijn gezinnen, actieve seni-

oren, een geëngageerde jeugd, burgers 

die ondernemen, enz. En dit met res-

pect voor de omgeving, de natuur-

pracht, de rust en stilte. Gemeentebe-

sturen moeten optimale omstandighe-

den creëren waarin dit gemeenschaps-

leven kan bloeien en groeien. Maar het 

is ook de verantwoordelijkheid van elke 

burger om mee te willen bouwen aan 

Voorwoord: De kracht van verandering, 

Goed bestuur op eigen kracht!  
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deze hechte gemeenschap. Voor ons is 

samenleven een verhaal van rechten en 

plichten. 

Bevorderen, niet betuttelen. Inwoners 

en verenigingen die zich willen engage-

ren voor hun gemeenschap botsen nog 

te vaak op een muur van regels. De pa-

pierwinkel waar een kleine vereniging 

door moet om een activiteit te kunnen 

organiseren, is vaak ontmoedigend. 

Verstrikt in ingewikkelde subsidiedos-

siers haken velen ontgoocheld af. Ge-

meentebesturen moeten het gemeen-

schapsleven bevorderen in plaats van 

het te verstikken in meerjarenplannin-

gen of erkenningen. Wij willen ruimte 

geven aan de gemeenschap. Want wat 

de burger zelf kan, kan de overheid niet 

noodzakelijk altijd beter. 

Inspraak, maar ook uitspraak. Via aller-

lei infovergaderingen en adviesraden 

wekken gemeentebesturen de indruk te 

luisteren naar hun inwoners. Inspraak is 

natuurlijk heel belangrijk, maar 

‘uitspraak’ – en daarbij de burgers actief 

betrekken bij de uitvoering van het be-

leid – is nog beter. Uiteraard is het de 

verantwoordelijkheid van verkozen poli-

tici om beslissingen te nemen. Maar dat 

neemt niet weg dat ook de inwoners 

hun rol moeten spelen bij de uitvoering 

van dat besliste beleid. Er moet geluis-

terd worden. Wat ben je anders met 

adviesorganen? In die zin is de open-

baarheid van bestuur belangrijk. Het 

gemeentehuis moet een open huis zijn 

met vaste data voor de gemeenteraad 

zodat elke burger zijn agenda kan orga-

niseren. Naast het indienen van schrif-

telijke vragen, moeten raadsleden en in 

beperkte mate ook burgers rechtstreeks 

vragen kunnen stellen tijdens de ge-

meenteraad. De website moet zo veel 

mogelijk documenten op officiële wijze 

direct aan de burger aanbieden en niet 

via partijpolitiek gelinkte sites. 

Efficiënt en krachtig lokaal bestuur. Wij 

geloven in een sterk en autonoom lo-

kaal bestuur. Met die autonomie kan 

een beleid ten dienste van de hele ge-

meenschap gevoerd worden en niet 

louter ten dienste van bevriende organi-

saties. Efficiëntie staat centraal. Een 

modern en slank ambtenarenapparaat 

speelt doeltreffend en snel in op de 

verwachtingen van de inwoners. De 

tering naar de nering zetten geldt ook 

voor gemeentebesturen. Dat vraagt een 

spaarzaam beleid en duidelijke keuzes. 

Zwalm moet zich in deze financieel 

moeilijke tijden op haar kerntaken con-

centreren. 

Voorwoord: De kracht van verandering, 

Goed bestuur op eigen kracht!  



men zijn hier enkele van. Echter, uit de 

praktijk blijkt dat het RSV steeds meer 

tegen zijn grenzen aanbotst. Hetzelfde 

geldt voor de structuur-

plannen die op provinci-

aal en gemeentelijke vlak 

werden opgemaakt. Om 

plannen in de praktijk te 

brengen, moeten ze wor-

den omgezet in bestem-

mingswijzigingen en daar 

wringt het schoentje. 

Structuurplannen zijn 

vaak veel te gedetailleerd 

en rigide waardoor het 

zicht op het ‘grotere plaatje’ verloren 

gaat; ze zijn vaak gebaseerd op cijfers 

en studies die al lang niet meer actueel 

zijn; en ten slotte zijn de plannen vaak 

te veel droom en te  weinig daad. De es-

sentiële vraag voor N-VA is dus: hoe kun-

nen we plannen effectief uitvoeren en 

wel op zo’n manier dat ze door de burger 

worden gedragen. Dit impliceert dat er 

ook duidelijke keuzes moeten gemaakt 

worden: welke projecten maken écht het 

verschil en welke niet? Zwalm heeft ook 

een Vlaamse opdracht. Zwalm en ruimer 

de Vlaamse Ardennen zijn de groene 

long van het verstedelijkt Vlaanderen. 

We moeten dit koesteren. N-VA Zwalm 

kiest daarom resoluut voor meer natuur-

gebied. N-VA Zwalm gaat in nauw overleg 

met Natuurpunt en landbouwers trach-

ten de handen in elkaar te slaan. Dit 

moet leiden tot een dynamiek van lokaal 

toerisme met rust en stilte.  

openbaar domein voor de weggebrui-

kers: aan de inrichting van de weg moet 

een automobilist zien dat hij zich in een 

schoolomgeving bevindt en dus trager 

moet rijden. Desnoods moet hiervoor 

overleg 

worden 

gepleegd 

met de pro-

vincie en 

het gewest. 

Trage we-

gen: Reduc-

tie zones 70 

op land-

bouwwegen: Afgelopen jaren (2000-

2009) is het aantal verkeersongevallen 

met 13% gestegen terwijl dit in de rest 

van Vlaanderen daalde. Situaties zoals 

zones 70 op landbouwwegen, moeten 

dan ook gereduceerd worden. In die zin 

schiet het mobiliteitsplan te kort. Het is 

duidelijk dat het opgesteld werd door 

een commercieel bureau dat geen affi-

niteit heeft met de specifieke situatie in 

Zwalm. Er moet meer overleg komen 

met de lokale gemeenschap, vergaderin-

gen achter gesloten deur kunnen niet. 

Hoewel het plan ook goede initiatieven 

voorstelt, roept het toch ook heel wat 

vraagtekens op. N-VA vindt dat snelle 

wegen zoveel mogelijk moeten verdwij-

nen in natuurgebieden die alle rust en 

stilte verdienen en die veelal dienen als 

routes voor zachte weggebruikers. Besef-

fende dat dit niet alleen een zaak van 

Zwalm is, maar ook van de burgemees-

ters van Oosterzele, Gavere, Zottegem en 

Brakel, moet er in overleg met hen ge-

zocht worden naar veiligere situaties. 

Naast ‘trage wegen’, pleit N-VA Zwalm 

ook voor een systematische veilig-

heidstoets bij de (her)aanleg van nieuwe 

wegen. Zo zou er steevast een analyse 

van de huidige verkeerssituatie moeten 

gemaakt worden (inzake veiligheid, onge-

vallen, snelheid, doorgaand verkeer, enz.) 

waarop men dan bij de uitvoering actief 

kan anticiperen door bvb. de aanleg van 

verkeersdrempels, haagjes, parking, enz. 

Mobiliteit: Of een plek geschikt is voor 

bvb. een sportterrein, hangt onder 

meer af van de bereikbaarheid, de par-

keermogelijkheden enz. Daarom is het 

belangrijk  dat er bij het nemen van 

dergelijke beslissin-

gen afstemming 

komt tussen het 

ruimtelijke beleid en 

het mobiliteitsbe-

leid. Meer nog: 

ruimtelijk beleid en 

mobiliteitsbeleid 

moeten onder de 

bevoegdheid van 

eenzelfde schepen 

komen! Ook inten-

sieve samenwerking tussen de verschil-

lende gemeentelijke diensten is daartoe 

noodzakelijk. Omgekeerd is het zo dat 

mobiliteitsingrepen rekening moeten 

houden met de impact op de directe 

omgeving, zoals op de bereikbaarheid 

van aanpalende handelszaken en de 

impact op het woonklimaat. Zo willen 

we inzetten op de leesbaarheid van het 

A n a l y s e   

V i s i e  
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Vlaanderen heeft lang een gedoogbe-

leid gevoerd inzake ruimtelijke ordening 

met als gevolg: een versnipperd land-

schap, een kakofonie van 

bouwstijlen en hele reek-

sen lintbebouwing. De laat-

ste tien jaar is hier echter 

verandering in gekomen. 

Vooral dankzij het Ruimte-

lijk Structuurplan Vlaande-

ren (RSV). Hoewel dit plan 

al wat gedateerd is, bevat 

het nog steeds een aantal 

goede principes die nog 

altijd actueel zijn en die de 

N-VA onderschrijft. De bescherming van 

de resterende open ruimte, het verster-

ken van de woonkernen en het voorzien 

van voldoende ruimte om te onderne-

Ruimtelijke ordening en mobiliteit 



Zo had men hiervoor aandacht moeten 

hebben bij de herasfaltering van de 

Zuidlaan door de aanleg van een veilig, 

afgebakend fietspad, verkeersdrempels 

of de plaatsing van bloembakken ten-

einde de verkeerssnelheid automatisch 

te doen afremmen. Bij gewest- en pro-

vinciewegen moet dit uiteraard in over-

leg met de bevoegde instanties gebeu-

ren. 

Verder is N-VA Zwalm van mening dat 

men, in gebieden waar het verant-

woord is, zoveel mogelijk moet streven 

naar een ‘lichtvrij nachtelijk Zwalm’. 

Hierbij denken we vooral aan dynami-

sche groene led-verlichting op weinig 

gebruikte wegen die enkel aanspringt 

wanneer iemand de weg gebruikt. Bo-

vendien zorgen deze groene leds voor 

het beste zicht bij een laag lichtniveau. 

Een belangrijke taak van het mobili-

teitsbeleid bestaat er in het gebruik 

van het openbaar 

vervoer te promoten 

(trein en busverbin-

dingen, ook al zal De 

Lijn besparen). Echter, 

als je de mensen wil 

aansporen daar ge-

bruik van te maken, 

dan moet er uiteraard 

voldoende parkeer-

ruimte en fietsstallin-

gen voorzien worden. 

Het huidig mobiliteits-

plan, waarbij men 

overweegt om betalend parkeren in te 

voeren op de pendelparkings, gaat hier 

dan ook volledig aan voorbij. Geen be-

talende pendelparkings voor N-VA 

Zwalm! Om er voor te zorgen dat deze 

parkings wel degelijk worden gebruikt 

door de pendelaars en niet door 

‘langparkeerders’, kan er worden ge-

dacht aan een ‘pendelkaart’. 

 

Ruimtelijke structuur: Problemen met 

parking en mobiliteit hangen tezamen 

met de ruimtelijke structuur van 

Zwalm. In die zin moet de gemeente 

veel voorzichtiger omspringen met het 

toelaten van vergunningen met een 

impact op de mobiliteit en moet er 

meer geredeneerd worden in functie 

van de draagkracht van elke gemeen-

te. Zo is het logisch 

dat de draagkracht 

in Munkzwalm gro-

ter is en dat er daar 

dus wel degelijk par-

king moet voorzien 

worden, terwijl dit 

minder het geval is 

voor de kleinere 

dorpen, die soms pal 

in natuurgebied lig-

gen en dus alle rust 

en stilte verdienen. 

Tegelijk moet ook 

rekening gehouden 

worden met de specifieke charme en 

eigenheid van de verschillende deelge-

meentes. Zo zijn asfaltwegen te verant-

woorden in de centrum-

gemeentes  zoals Munk-

zwalm terwijl meer lan-

delijke wegen op hun 

plaats zijn in andere dor-

pen. Hiertoe is het nood-

zakelijk dat Zwalm de 

voorwaarden tot ge-

meentelijke ontvoog-

ding snel invult. Onge-

veer de helft van de ste-

den en gemeenten in 

Vlaanderen zijn ont-

voogd. Dit betekent dat 

de gemeente daardoor over een grote 

mate van vergun-

ningsautonomie 

beschikt, waardoor 

procedures veel 

sneller verlopen en 

gemeenten ook 

zelf een ruimtelijk 

ordeningsbeleid op 

maat kunnen voe-

ren. Zwalm mag 

hier dus niet ach-

terblijven! 

Ook vindt N-VA dat de gemeente de 

kennis over het onroerend erfgoed 

moet  integreren in het lokale ruimte-

lijk beleid: dorpsgezichten en gave 

landschappen bepalen sterk het uit-

zicht en de identiteit van een streek en 

dus moeten ze plaats 

krijgen in het ruimtelijk 

beleid van een lokaal 

bestuur. Dit kan door 

nauwe samenwerking 

van de dienst steden-

bouw met de dienst 

erfgoed. Wanneer 

reeds bij het plannen 

van een woonwijk reke-

ning wordt gehouden 

met het aanwezige 

onroerend erfgoed, dan 

vergroot dat het draag-

vlak voor de plannen bij 

de burger. Ook de kennis van bvb. erf-

goedverenigingen, zoals de Heemkun-

dige Kring Zwalm, kan daarbij worden 

ingezet. 

Gezien het landelijke karakter van 

Zwalm, moet bij het ruimtelijk beleid 

ook veel aandacht gaan naar de platte-

landsontwikkeling en ontwikkeling 

van de open ruimte. Voor N-VA bete-

kent dit het streven naar een duurzame 

landbouw, het bekijken  van onze na-

tuurgebieden- en landschappen als 

gemeenschappelijk goed en de 

‘marketing’ van het platteland 

(toerisme, meer respect voor ons erf-

goed, promoten van streekproducten 

en ‘korte keten verkoop’ door o.a. de 

organisatie van een lokale markt 

waarbij landbou-

wers hun pro-

ducten kunnen 

aanbieden zon-

der de gemeente 

standgeld te 

moeten beta-

len). Bij de ont-

wikkeling van de 

open ruimte 

moet er ook zo 

veel mogelijk gestreefd worden naar 

samenwerking met de Vlaamse Land-

maatschappij. Deze maatschappij helpt 

Ruimtelijke ordening en mobiliteit 
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bvb. door het aanleggen  van een roton-

de ter hoogte van de kruising Beerle-

gemsebaan en Latemdreef. Hierbij be-

seffen we 

goed dat de 

gewestelijke 

administratie 

overtuigd zal 

moeten wor-

den om hierin 

mee te stap-

pen, daar zo-

wel de Latem-

dreef als ‘Den 

Os’ niet aan-

sluiten op een 

woonkern. 

Verder moet 

er vooral wor-

den ingezet 

op de kleine 

economie 

(horeca, hoevetoerisme, enz.). Ook hier 

zien we dan opnieuw dat natuur, erf-

goed, cultuur, sport en toerisme onmid-

dellijk in direct verband staan met de 

lokale economie. 

 

Woonbeleid: N-VA wil dat het woonbe-

leid en het ruimtelijk beleid volledig op 

mekaar worden afgestemd. Woonbe-

leid moet in de eerste plaats gericht zijn 

op een gezonde mix van jonge en oude-

re gezinnen 

met of zonder 

kinderen. Het 

gericht aan-

trekken van 

doelgroepen 

om tot die 

sociale mix te 

komen is es-

sentieel om de 

lokale econo-

mie verder te 

laten ontwikkelen en om voorzieningen 

betaalbaar te houden. Dat draagt trou-

wens ook bij tot een gezond sociaal 

weefsel, wat op zijn beurt een straat, 

buurt of gemeente leefbaar en aantrek-

kelijk maakt. Een gezonde mix draagt 

ook bij tot de financiële gezondheid van 

de lokale gemeenschap en dus van het 

lokale bestuur. Dit zijn de fundamenten 

die o.a. moeten toelaten dat er een 

duurzaam sociaal woonbeleid kan wor-

den uitgebouwd. Neem die fundamen-

ten weg en de mogelijkheden om ook 

de sociaal zwakkeren te ondersteunen, 

vervallen. Daarom is N-VA het niet eens 

met de visie van het huidige gemeente-

bestuur op het woonbeleid. Uit onder-

zoek is gebleken dat er voor de komen-

de jaren een tekort bestaat van 43 pri-

vate wooneenheden, maar toch is het 

huidige bestuur van plan om in het eni-

ge woonuitbreidingsgebied (WUG) dat 

men zal aansnijden (WUG Decoene-

straat),  “enkel een sociaal aanbod te 

realiseren”. N-VA Zwalm vindt niet dat 

de gemeente dit gebied kan onteige-

nen voor enkel en alleen sociale wonin-

gen. N-VA wil dat een deel van de wo-

ningen wordt gereserveerd voor de pri-

vémarkt. Dit is nodig om onze jonge 

gezinnen de kans te geven zich binnen 

de eigen gemeente te vestigen en om 

tegemoet te komen aan de sterke trend 

van gezinsverdunning (evolutie naar 

alsmaar kleinere gezinnen). Voor N-VA 

Zwalm moet er bij de aansnijding van de 

site Decoenestraat een evenwichtige 

spreiding komen van zowel sociale als 

private woningen en met belangrijke 

aandacht voor de 

zorg voor senio-

ren, via de uit-

bouw van servi-

ceflats en kan-

goeroewoningen. 

Daarnaast ijveren 

wij voor een aan-

sluitende concen-

tratie van dien-

sten (gemeente, 

O.C.M.W., een 

verzorgcentrum, dienstencentrum) 

waar ook de Gecoro voorstander van is. 

We zien dit zelfs nog ruimer, zoals we in 

de rest van dit programma zullen duide-

lijk maken. 
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bij de aanleg of verbetering van landelij-

ke wegen en fiets- en wandelpaden, 

verhoging van de verkeersveiligheid, 

heraanleg pleintjes, 

dorpskernvernieu-

wing, waterbeheer-

sing, natuurlijke in-

richting, cultuurhisto-

rische restauraties 

enz. en voorziet voor 

heel wat van deze 

ingrepen, afhankelijk 

van het ingezet instru-

ment, subsidies. 

Bedrijventerrein voor  

lichte KMO: Hoewel 

Zwalm geen 

‘economische cluster’ 

is, moet lokale bedrij-

vigheid aangemoe-

digd worden. Bedrij-

ven zijn welkom in Zwalm, maar hun 

aanwezigheid mag geen effect hebben 

op het landelijk karakter van onze ge-

meente en mag niet leiden tot extra 

mobiliteitsproblemen. Het is dus aange-

wezen om bedrijven te centraliseren in 

één bedrijventerrein. Het huidig ge-

meentelijk ruimtelijk structuurplan 

denkt hierbij aan de KMO-zone ‘Den 

Os’. Voor N-VA Zwalm lijkt een nieuw 

aan te leggen site voor lichte KMO 

(geen Seveso – zware vervuilende be-

drijven) aan de Latemdreef echter de 

best mogelijke site voor een bedrijven-

terrein, gezien de ligging en de grootte. 

De inplanting  moet gebeuren met vol-

doende buffergebieden, zodat er op 

verstandige wijze plaats wordt gemaakt 

voor lichte KMO. Op deze site zou dan 

ook plaats voorzien moeten worden 

voor de nodige herlokalisatie van het 

containerpark. Deze site zou een aantal 

vluchtroutes, die nu overbelast zijn zo-

als de Paulatemstraat, ontlasten en het 

zou ruimte geven voor lichte KMO met 

tewerkstelling. Dit op zich zou dan weer 

zorgen voor een meeropbrengst voor 

Zwalm en de Zwalmse inwoners. Hier-

toe is het wel aangewezen om de ver-

keerssituatie te herinrichten. Concreet 

Ruimtelijke ordening en mobiliteit  



 ‘Trage wegen’ op landbouwwegen. 

 Veiligheidstoets bij de (her)aanleg van wegen. 

 Evaluatie van het mobiliteitsplan. 

 Promoten van het openbaar vervoer. 

 Voorzien in voldoende parkeerruimte en fietsstallin-

gen. 

 Geen betalende pendelparkings. 

 Mobiliteit in functie van de draagkracht van elke 

gemeente en het terugschroeven van excessen 

waar nodig. 

 De voorwaarden voor gemeentelijke ontvoogding 

verder en sneller invullen. 

 Integratie van de kennis over onroerend erfgoed in het 

lokaal ruimtelijk beleid. 

 Creatie van natuurgebied, stiltepunten en ankerpunten 

in overleg met de lokale gemeenschap. 

 Plattelandsontwikkeling en ontwikkeling van de open 

ruimte. 

 Samenwerking met de Vlaamse Landmaatschappij 

waar mogelijk. 

 Afstemming tussen het mobiliteitsbeleid en het ruim-

telijk beleid. 

 Een nieuw aan te leggen bedrijventerrein voor lichte 

KMO aan de Latemdreef. 

 Integratie van het woonbeleid in het ruimtelijk beleid. 

datzelfde rioleringsnet. De huidige 

rioleringsgraad in Zwalm bedraagt 

65,6% terwijl dit in andere landelijke 

gemeentes 76,1% bedraagt. Dit is niet 

alleen nefast voor het zuiveren van het 

echt vervuilde water, maar ook voor 

risicozones in lager gelegen gebieden 

die bij watersnood onder water ko-

men te staan. 

 

Zwalm beschikt ook over een milieu-

dienst. 

stelde dat het huishoudelijk afval tussen 

2000 en 2015 minimum gelijk moest 

blijven of verminderen. In Zwalm nam 

het huishoudelijk afval sinds 2000 ech-

ter reeds toe met 160,7 kg. 

 

Zwalm heeft een con-

tainerpark te Roborst. 

Alle inwoners hebben 

hier toegang toe. Ieder 

gezin heeft recht op 

15 gratis aanvoerbeur-

ten per kalenderjaar. 

Mits betaling van een 

bedrag naar keuze kun-

nen bijkomende aan-

voerbeurten (2 euro 

per beurt) aangekocht 

worden. 

 

In Zwalm zijn nog 

steeds behoorlijk wat woningen niet 

aangesloten of niet aansluitbaar op het 

rioleringsnet, terwijl er nog steeds veel 

te veel hemelwater wordt afgevoerd via 

Al te vaak menen politici dat ze kunnen 

‘scoren’ met prestigieuze projecten. Op 

zich allemaal mooi, maar wat de men-

sen ergert is dat het onderhoud van de 

bestaande infrastructuur vaak te wen-

sen overlaat. Zwerfvuil, overdreven 

onkruid, slechte 

wegen, een niet 

onderhouden voet-

pad, e.d. zorgen 

vaak voor een slor-

dig uitzicht en zet-

ten onbewust aan 

tot nog meer verloe-

dering. 

 

Het gemiddeld huis-

houdelijk afval per 

persoon in Zwalm 

ligt heel hoog. Zo 

bedroeg dit in 2009 

656,1 kg/persoon terwijl dit in andere 

landelijke gemeentes veel lager lag 

(gemiddeld 560,9 kg/persoon). Het mili-

eubeleidsplan van de Vlaamse regering 

A n a l y s e  
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lichte KMO met tewerkstelling. Intussen 

moet de gemeente alvast inzetten op 

het intelligent gebruik van het contai-

nerpark. Dit houdt in dat 

het containerpark tijdens 

de week langer moet 

openblijven.  Vandaag is 

het containerpark maxi-

mum open tot 17u. Voor 

gezinnen met tweeverdie-

ners is dit niet haalbaar en 

bijgevolg worden die ver-

plicht om naar het contai-

nerpark te gaan op de  

piekmomenten (de 

woensdagsnamiddag en 

tijdens het weekend) met een grotere 

mobiliteitsoverlast tot gevolg. N-VA 

Zwalm pleit dan ook voor openingsuren 

van het containerpark tot 19u op don-

derdag en vrijdag. Hiermee maakt de N-

VA de keuze om gemeentelijke werkers 

niet langer in te zetten tijdens het 

weekend voor megalomane projecten, 

maar enkel echt ten dienste van de be-

volking. De aparte zakken voor gebruik-

te luiers is een goed initiatief dat moet 

behouden worden. In afwachting van de 

herlokalisatie van het containerpark, 

moet de huidige site ook anders georga-

niseerd worden om de situatie op het 

terrein veilig te houden. In de praktijk 

zien we dat de auto’s 

zich zo wat overal over 

het terrein parkeren, 

wat een zeer onveilige 

situatie voor de rond-

lopende kinderen cre-

ëert. Daarom moet er 

voor de auto’s een 

specifieke 

‘parkeerzone’ komen, 

aan de linkerkant van 

het terrein bij het bin-

nenrijden. Ter aanvul-

ling van de betere 

dienstverlening van het containerpark, 

is N-VA Zwalm ook voor de herinvoer 

van een algemene (jaarlijkse) ophaling 

van het grof huisvuil. Tegelijk moet er 

hard opgetreden worden tegen het 

sluikstorten. Overtredingen hiertegen, 

moeten beboet worden met de maxi-

male gemeentelijke ad-

ministratieve boete 

(€250). Deze boete moet 

trouwens ook van toe-

passing zijn op andere 

vormen van milieuhinder 

(licht-, geluid- en geu-

roverlast). Voor de aan-

pak van deze vormen van 

overlast, denkt N-VA 

Zwalm ook aan mobiele 

camera’s. De mogelijk-

heid hiervan moet op 

basis van de ervaringen van Stad Gent 

onderzocht worden. Om bewustwor-

ding omtrent het afvalprobleem te cre-

ëren, wordt er minimaal éénmaal per 

jaar een zwerfvuilactie georganiseerd 

met verenigingen, scholen, vrijwilligers, 

enz. Het bestaande initiatief 

“zwerfvuilactie” wordt dus verdergezet. 

Hiernaast moeten op het openbaar do-

mein ook voldoende vuilnisbakken 

voorzien worden die regelmatig gele-

digd worden.  Hierbij worden vaak de 

fiets- en wandelroutes vergeten. 

 

Waterbeleid: Er moet nagegaan worden 

of er infrastructuurwerken nodig zijn 

om de wateroverlastproblematiek te 

verminderen. Hoewel zulke werken 

communicatief minder aantrekkelijk 

zijn, zijn ze wel des te belangrijker.  Bij 

zware regenval treden rivieren en be-

ken uit hun oevers met zware schade 

als gevolg. In sommige streken, zoals in 

hier Zwalm, komt daar erosie en mod-

deroverlast bovenop. Hiervan waren we 

eind 2010 allen getuige. Situaties als 

toen moeten echter te allen tijde ver-

meden worden! Een vlotte uitvoering 

van het erosiebestrijdingplan, gesubsi-

dieerd door de provincie Oost-

Vlaanderen, dringt zich dus op. Ge-

sprekken met Gent en Brussel zullen 

nodig zijn. De hogere overheden moe-
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Afvalbeleid: Het principe van ‘de ver-

vuiler betaalt’ (het Diftar systeem) is 

een goed principe en wordt dus ook 

verdedigd door N-VA Zwalm. Toch zijn 

er nog een aantal andere situaties die 

voor verbetering vatbaar zijn. In die zin 

is er nood aan een evaluatie van het 

huidige afvalbeleid. Zijn de 15 gratis 

beurten op het containerpark voldoen-

de? Worden glasbollen voldoende ge-

leegd? Is het sluikstorten toegenomen? 

Is het voor onze senioren wel haalbaar 

om zelf met hun glasafval te zeulen? 

Allemaal zaken die onderzocht en zo 

nodig aangepast moeten worden. De 

problemen inzake de ligging van het 

containerpark zijn al langer gekend. Als 

de budgetten het toelaten, moet er 

zeker nagedacht worden over het ver-

plaatsen van deze site en dit op een 

intelligente manier. Bij de herlokalisatie 

van het containerpark naar de vroegere 

site van de steenbakkerij van Roborst, 

zoals het huidig ruimtelijk structuurplan 

voorziet, stellen wij ons ernstige vragen. 

Te meer omdat dit gebied door het 

Vlaams Gewest is bestempeld als na-

tuurgebied. Wil men daar een contai-

nerpark plaatsen, dan zal men het ge-

westplan moeten aanpassen. Indien dit 

niet lukt, moet er werk gemaakt worden 

van een andere locatie, bij voorkeur één 

die aansluit op een 

nieuw bedrijventerrein 

voor lichte KMO. De 

ideale locatie daarvoor 

is zoals gezegd de La-

temdreef. Hoewel deze 

site niet aansluit op 

een woonkern en het 

gewest dus zal moeten 

overtuigd worden om 

hun toestemming hier-

voor te verlenen, 

draagt deze site onze 

voorkeur omdat ze er 

onder meer zal voor zorgen dat een 

aantal vluchtroutes, die nu overbelast 

zijn zoals de Paulatemstraat, ontlast 

worden en het zal ruimte geven voor 

Leefmilieu en energie 

V i s i e  



ten op hun verantwoordelijkheid gewe-

zen worden. Daarnaast moet er naar 

de toekomst toe, bij het opstellen van 

gemeentelijke ruimtelijke uitvoerings-

plannen, in de 

stedenbouwkun-

dige voorschrif-

ten rekening ge-

houden worden 

met noodzakelij-

ke waterbuffe-

ring en -afvoer. 

De landbouwers 

moeten hierbij betrokken worden. Het 

zijn zij die weiden en akkers onderhou-

den en dus kennis van zake hebben. 

Eveneens moet er verder ingezet wor-

den op de contracten met de landbou-

wers om zout te strooien bij sneeuw-

val. Reeds een beetje 

sneeuw en ijzel kan ons 

verkeer en afvalophaling 

in de war sturen. In Ga-

vere loopt dit een stuk 

beter. Preventie is dus 

ook hier de boodschap. 

Tot slot is de strijd voor 

zuiver oppervlaktewater 

nog lang niet gestreden. 

Zwalm zit, inzake riole-

ringsgraad en zuiverings-

graad, ver onder het 

Vlaams gemiddelde. 

Noodzakelijke inhaalbewegingen zijn 

dus broodnodig! N-VA stimuleert ook 

het gebruik van regenwater én boor-

putten. Dit kan nog beter gestimuleerd 

worden. Dit zorgt er niet enkel voor dat 

de waterzuiveringstations niet overbe-

last worden, maar is ook kosteneffici-

ënter. 

 

Energie-efficiëntie: Voor N-VA is ener-

gie-efficiëntie de eerste prioriteit. Pas 

dan kan ten volle worden ingezet op 

hernieuwbare energie. Met andere 

woorden: eerst uitgebreid isoleren, pas 

dan investeren in bvb. zonnepanelen. 

De gemeente dient daarbij te helpen 

door na te gaan of het mogelijk is om 

van uit Zwalm subsidies voor energie-

besparende maatregelen te voorzien. 

Hierbij moet dan voorzichtig worden 

afgewogen voor welke maatregelen de 

gemeente precies een subsidie kan 

voorzien. Zo zeggen 

we ja tegen subsidies 

voor (kosten)

efficiënte investerin-

gen zoals betere iso-

latie, zonneboilers of 

warmtepompen als 

het budget het toe-

laat; neen tegen sub-

sidies voor de minder efficiënte zonne-

panelen. En dit voor iedereen zonder 

onderscheid. Maar alvast wil N-VA 

Zwalm beter communiceren met zijn 

inwoners en ook energietips meegeven 

via een performante website. 

Op lange termijn, moet 

de gemeente onderzoe-

ken of het plaatsen van 

een windmolen in 

Zwalm opportuun is. 

Mocht, na grondig on-

derzoek, blijken dat er 

voldoende open ruimte 

is zonder dat bewoners 

slachtoffer zijn van slag-

schaduw, geluidshinder, 

e.d. moet de gemeente 

hier het voortouw in ne-

men. Tegelijk moet er 

worden onderzocht of het mogelijk is 

om naast de Zwalmmolen, 

ook andere Zwalmse mo-

lens te voorzien van een 

kleine waterkracht cen-

trale. Jaarlijks kan er zo’n 

34.000 kWh duurzame 

energie worden opgekt 

met de KWC aan de 

Zwalmmolen, het loont dus de moeite 

om dit ook trachten te bekomen voor 

de andere watermolens die Zwalm rijk 

is. Dit dient uiteraard te gebeuren in 

overleg met het provinciaal bestuur. 

Ook moet worden bekeken hoe Zwalm 

haar inwoners kan aanmoedigen om in 

te stappen in een (wind) energiecoöpe-

ratie. 

P a g i n a  9  O k t o b e r  2 0 1 2  

Leefmilieu en energie 

N-VA Zwalm kiest zoals reeds aangege-

ven ook voor functionele openbare 

verlichting. Om een evenwicht tussen 

veiligheid en energiebesparende wer-

king te bekomen, ijveren wij voor dyna-

mische groene led-verlichting op wei-

nig gebruikte wegen die enkel aan-

springt wanneer iemand de weg ge-

bruikt. In diezelfde zin, moet de ver-

lichting van openbare gebouwen ‘s 

nachts zoveel mogelijk worden be-

perkt. Ook met de plaatselijke onder-

nemers moet een dialoog worden aan-

gegaan om de winkelverlichting ’s 

nachts zoveel mogelijk te doven. We 

kiezen voor de natuur, stilte en pracht 

van Zwalm en dus zal ook de lichtver-

vuiling aangepakt worden als het aan N

-VA Zwalm ligt, zonder dat de veiligheid 

in het gedrang komt. En de astronomen 

zullen de Melkweg vanuit Zwalm beter 

kunnen bewonderen. 

 

Gemeente als goede voorbeeld: Als we 

willen dat de burger naar een duur-

zaam energie- en milieugebruik streeft, 

dan moet de gemeente eerst en vooral 

zelf het goede voorbeeld geven. Ande-

re gemeentes de les spellen inzake 

energieverlies en de noodzakelijkheid 

van isolatiepremies, terwijl het ge-

meentehuis van Zwalm zelf slecht geï-

soleerd is en geen isolatiepremies voor-

ziet, zoals onze burgemeester deed, is 

het omgekeerde van 

het goede voorbeeld 

stellen. N-VA Zwalm 

vindt dan ook dat er 

dringend een evalua-

tie moet komen van 

het energieverbruik in 

onze gemeentelijke 

gebouwen d.m.v. een energie-audit. 

Waar nodig dienen aanpassingen te 

komen, te beginnen met een betere 

isolatie van het gemeentehuis. Ook bij 

nieuwe gebouwen moet zoveel moge-

lijk gebruik gemaakt worden van duur-

zame materialen.  



 Ruimtelijke uitvoeringsplannen die rekening houden 

met de noodzakelijke waterbuffering en -afvoer. 

 Aanmoedigen van het gebruik van regen- én boorput-

water. 

 Aanmoedigen van kostenefficiënte investeringen (bvb. 

isolatiesubsidies). 

 De plaatsing van een windmolen in Zwalm via een 

energiecoöperatieve met de Zwalmse bevolking , als-

ook de uitbouw van waterkrachtcentrales aan de 

Zwalmse molens onderzoeken. 

 Lichtvrij nachtelijk Zwalm d.m.v. dynamische groene 

led-verlichting en door het doven van de verlichting 

van gebouwen ’s nachts. 

 Energie-audit en beter isolatie van alle gemeentelijke 

gebouwen. 

naschoolse kinderopvang voorzien. De 

gemeente heeft de adviesraad Lokaal 

Overleg Kinderopvang opgericht. 

 

Het gemeentelijk aanbod speelplein-

werking in Zwalm werd afgelopen jaren 

uitgebreid. Zo 

is er tijdens 

2012 speel-

pleinwerking 

tijdens de kro-

kusvakantie, 

tijdens de eer-

ste week van 

de paasvakan-

tie,  tijdens de 

zomervakantie van 16 juli tot 17 augus-

tus en van 27 tot 31 augustus en in de 

herfstvakantie van 29 tot 31 oktober. Er 

wordt telkens ook gratis voor- en naop-

vang voorzien. Hiernaast worden er 

tijdens deze vakanties ook verschillende 

sportkampen ingericht. 

 

Er wonen ongeveer 521 jongeren tussen 

12 en 18 jaar in Zwalm (anno 2010). Dit 

is de leeftijdscategorie waarbij jongeren 

zich aansluiten tot jeugdwerkinitiatie-

ven. In Zwalm blijken deze echter niet 

heel populair (Beleidsplan Jeugd, p. 27). 

Jongeren sluiten zich meer aan bij vere-

nigingen buiten Zwalm, in de gemeente 

waar men ook school loopt. Dit heeft te 

maken met de samenstelling van 

Zwalm. Sommige deelgemeenten zijn 

nog steeds meer gericht op naburige 

deelgemeentes die niet tot Zwalm be-

horen. 

 

Momenteel is één vijfde van de Zwalm-

se bevolking een 60-plusser. Dit maakt 

van het ouderenbeleid een zeer belang-

rijk item. Het O.C.M.W. beschikt niet 

over specifieke woonvoorzieningen 

voor senioren. Er is zoals gezegd wel 

een privaat rustoord in Roborst. Daar 

verblijven momenteel (1 juli 2012) 96 

senioren en er zijn 3 plaatsen in kortver-

JEUGD-, GEZINS-, EN SENIORENBELEID: 

In Zwalm zijn er zeven verblijven voor 

kinderopvang, waarvan één gemeente-

lijk georganiseerd (het Zwalmnest). In 

totaal zijn er 100 plaatsen beschikbaar 

terwijl er 1118 kinderen tussen 0-12 

jaar in Zwalm wonen 

(anno 2010). 857 hier-

van gaan reeds naar 

school (302 kleuter-

school, 555 lagere 

school). In alle vijf 

scholen in Zwalm 

wordt er voor- en na-

schoolse opvang aan-

geboden, behalve op 

woensdagnamiddag. Dan kunnen kinde-

ren terecht in ‘WOOPZ’, een samenwer-

king tussen de scholen en de gemeente, 

op woensdagnamiddag tussen 12.30u 

en 18u. De kinderen worden door de 

scholen zelf naar de opvang gebracht. 

Voor Zwalmse kinderen, die buiten 

Zwalm naar school gaan, is er geen 
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 Evaluatie huidige afvalbeleid (o.a. haalbaarheid voor 

onze senioren om hun glas tot aan de glasbollen te 

brengen). 

 Intelligent gebruik en reorganisatie van het container-

park. 

 Herlokalisatie van het huidige containerpark naar de 

Latemdreef. 

 Maximale administratieve boete voor sluikstorten en 

andere vormen van milieuhinder en de mogelijkheid 

van mobiele camera’s tegen sluikstorten nagaan. 

 Jaarlijkse zwerfvuilactie. 

 Voorzien in voldoende vuilnisbakken, ook langs wandel- 

en fietswegen. 

 Infrastructuurwerken om verdere wateroverlast te ver-

mijden in samenwerking met de hogere overheden. 

 Uitvoering van het erosiebestrijdingplan. 

Leefmilieu en energie 
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blijf. Er zijn geen serviceflats of dagver-

zorgingscentra; er zijn geen lokale dien-

stencentra specifiek gericht op senio-

ren; veel mensen zoeken een rusthuis 

op in de naburige gemeentes. Er be-

staan seniorenclubs, die bijeenkomen 

in oude gemeenschapsschooltjes, maar 

die zijn dringend toe aan vernieuwing. 

Sinds kort kunnen senioren terecht in 

Huize Roborst voor een warme maal-

tijd. Dankzij samenwerking met het 

O.C.M.W. betalen zij hiervoor vijf euro 

(korting van drie euro). Recentelijk 

werd een mantelzorgpremie gelan-

ceerd voor mensen die zich dagdage-

lijks inzetten voor een zorgbehoeven-

de. Zwalm heeft ook een uitleendienst 

met medisch hulpmateriaal. 

 

ONDERWIJS:  Zwalm heeft vijf basis-

scholen (gemeenschapsonderwijs De 

Zonnewijzer, Vrije Basisschool Sint-

Blasius-Boekel, vrije basisschool Hun-

delgem, Vrije Basisschool De Groene 

Heuvel Sint-Maria-Latem en Vrije Basis-

school Munkzwalm).  Allen bieden voor

- en naschoolse opvang aan. Enkel de 

vrije basisschool Zwalm (Sint-Blasius-

Boekel en Munkzwalm) organiseert een 

‘stille studie’ voor leerlingen van het 

vierde tot zesde leerjaar. Zwalm kent 

geen secundaire instellingen maar men 

kan hiervoor terecht in de omliggende 

gemeenten, zoals Brakel, Zottegem, 

Gent en Oudenaarde. 

 

Van de leerlingen woonachtig in Zwalm 

die deelnemen aan het kleuter-, lager- 

en hoger onderwijs, spreekt resp. 1,4%, 

1,7% en 2,3% het Nederlands niet als 

moedertaal. In Zwalm zijn er geen 

scholen die OKAN-lessen aanbieden 

(onthaalklas voor anderstalige nieuw-

komers). 

 

SPORT EN RECREATIE: De Zwalmse 

sportdienst is een eenmansdienst die 

bemand wordt door de sportfunctiona-

ris. De sportdienst is elke werkdag geo-

pend van 9u tot 16.30u. De gemeente 

heeft ook een sportraad. 

Vroeger kregen de Zwalmse sportvere-

nigingen geen subsidies maar enkel een 

verminderd tarief voor het gebruik van 

de Gemeentelijke Sporthal samen met 

het gratis gebruik van ruimte in het 

gemeentelijk infoblad “De Zwalmse 

Post”. In 2011 werden 17 sportvereni-

gingen erkend door de gemeente en 

deze kregen een subsidiereglement en 
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documenten voor subsidieaanvraag 

voor hun werking in 2011. Men kan ook 

‘impulssubsidies’ aanvragen. Deze 

worden toegekend wanneer clubs wer-

ken met gediplomeerde trainers die 

geregeld bijscholingen, vormingen of 

stages volgen. Er is geen specifieke 

materiële steun voorzien voor de sport-

clubs. 

Zwalm heeft een beperkte sportinfra-

structuur. De gemeente is enkel in het 

bezit van de Gemeentelijke Sporthal 

Zwalm en de terreinen ernaast. De 

voetbalterreinen SK Munkzwalm en 

WIK Boekel behoren niet tot de eigen-

dom van de gemeente. 

Er zijn verschillende sportverenigingen 

in Zwalm. Vooral het aandeel van voet-

bal-, minivoetbal-, jogging- en wieler-

toeristenclubs ligt hoog.  Hiernaast 

organiseert de sportdienst regelmatig 

initiatiereeksen voor zowel kleuters, 

kinderen, volwassenen als senioren.  

De sportdienst organiseert eveneens 

sportkampen tijdens de vakanties en 

sportdagen (schoolsportdagen, ambte-

narensportdag en seniorensportdag). 

JEUGD-, GEZINS-, EN SE-

NIORENBELEID: Het aan-

bod voor de jeugd: Dit 

moet verruimd en vooral 

bekend gemaakt worden. 

Hierbij moet niet zozeer 

worden ingezet  op fuifza-

len en jeugdcafés, maar 

op een voor iedereen toe-

gankelijke bibliotheek, 

speelpleinwerking, kam-

pen, kinderopvang, ondersteuning van 

jeugdverenigingen. Bij uitwerking van 

initiatieven voor onze kinderen en 

jeugd, is het aangewezen om hierover 

ook overleg te plegen met de lokale 

Gezinsbond.  Inzake kin-

deropvang, moet er bij-

zondere aandacht besteed 

worden aan de naschoolse 

opvang van kinderen die 

wonen in Zwalm maar hier 

niet naar school gaan. 

Voor deze kin-

deren zijn er 

momenteel 

geen voorzie-

ningen. Het moet echter 

mogelijk zijn dat ook de 

Zwalmse kinderen die elders 

schoolgaan, op zijn minst op 

woensdagnamiddag terecht 

kunnen in ‘WOOPZ’. De ruimte en het 

personeel voor de opvang is namelijk al 

voorzien, de opname van bijkomende 

kinderen genereert dus geen extra kos-

ten. 

 

De Zwalmparel en gemeentelijke bi-

bliotheek: De 

Zwalmparel is 

een polyva-

lente zaal en 

wordt veelvul-

dig gebruikt. 

Het onder-

houd van deze 

zaal is cruci-



tecten worden uitgeschreven. De archi-

tect van het winnende plan zal de aan-

leg van dit plein mogen uitwerken in 

overleg met de gemeente. De bedoeling 

is dat de Zuidlaan geen snelle doorrij-

laan blijft. Het zal ook het gemeen-

schapsgevoel van Zwalm verhogen 

doordat er zoveel mogelijk naar ge-

streefd zal worden station, Zwalmparel, 

kerk en gemeentehuis te integreren tot 

een echt dorpscentrum met parking, 

groen, park, speelweide… Dit centrum 

moet een ontmoetingsplaats worden 

voor alle Zwalmenaren die langs komen 

voor een administratieve formaliteit, 

maar evengoed voor hen die een terras-

je willen doen of willen sporten. En bo-

venal hopen we op dit plein een weke-

lijkse echte lokale en artisanale markt 

te organiseren. Op deze manier hopen 

we 

even-

eens 

onze 

land-

bouw 

te 

onder-

steunen door hen (zonder standgeld) 

toe te laten de eigen streekproducten 

op deze markt aan te bieden. 

 

Participatie: N-VA Zwalm vindt dat 

mensen zo lang mogelijk moeten kun-

nen participeren in de samenleving, 

zowel in het arbeidscircuit als in het 

sociale circuit. Wat betreft de maximum 

leeftijd in het arbeidscircuit, heeft de 

gemeente geen bevoegdheid. De ge-

meente kan echter wel veel doen wat 

betreft het sociale circuit. Wij streven 

ernaar om zo veel mogelijk gepensio-

neerden een actieve rol te laten vervul-

len in de samenleving en zijn ervan 

overtuigd dat ouderen niet alleen kun-

nen, maar ook willen meespelen. Oude-

ren met ervaring, verantwoordelijk-

heidszin en inzet verdienen erkenning 

en waardering en moeten dan ook ac-

tief betrokken worden in het beleid. Zo 

moet de gemeente nog actiever samen-

werken met de seniorenadviesraad. 

 

Sociaal weefsel onder senioren onder-

steunen: Al te vaak ziet men dat men bij 

ingang van het pensioen ineens niet 

meer weet wat doen. Daarom moet de 

gemeente zich inspannen om het soci-

aal weefsel onder senioren te verbete-

ren en vereenzaming tegen te gaan. Zo 

moet de gemeente niet-gebruikte ge-

bouwen inrichten als senioren dagcen-

tra. De gemeente moet ook de op seni-

oren gerichte sportbeoefening verder 

aanmoedigen. Op dezelfde manier is 

het belangrijk dat de cultuurfunctionaris 

aandacht heeft voor cultuur voor senio-

ren (in samenwerking met de senioren-

raad of Huize Roborst); dat boeken uit 

de bib tot bij de minder mobiele senio-

ren geraken; enz. Meer multidisciplinair 

en grensoverschrijdend gaan nadenken 

en dit op alle vlakken is de boodschap! 

Ook vrijwilligerswerk door senioren 

moet gepromoot worden. Wij zijn ervan 

overtuigd dat vrijwilligerswerk het wel-

zijn bevordert en vereenzaming aan-

zienlijk vermindert. Vrijwilligers zijn on-

misbaar voor de dagelijkse werking van 

talrijke organisaties. Concreet kan men 

aan de slag gaan in het bestuur van een 

vereniging, ziekenbezoek, medewerking 

aan socio-culturele verenigingen, uit-

stappen met andersvaliden, buurtwer-

king, vertegenwoordiging in een oude-

renadviesraad of in andere raden, enz. 

De gemeente kan ook investeren in in-

formatiecampagnes specifiek gericht op 

het actief houden van senioren. Zo is er 

‘Si Senior: de infobeurs voor 

(toekomstige) 50 plussers’ waar men 

o.a. ingaat op wat er allemaal te doen is 

voor senioren, hoe men zich nuttig kan 

maken, hoe men kan bijbenen (digitale 

kloof), enz. Er zijn echter ook senioren 

die niet meer actief kunnen zijn in die 

mate dat ze willen en voor hen moet de 
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aal. Ook vindt N-VA Zwalm dat deze zaal 

een nieuwe, meer persoonlijke, naam 

moet krijgen. Een naam die verwijst 

naar het verleden en / of de toekomst 

van Zwalm. Hiervoor kan een wedstrijd 

worden uitgeschreven. Indien de bud-

gettaire toestand het toelaat en er in 

het patrimonium van de gemeente of 

O.C.M.W. (die wij graag als één geheel 

zien in kleine gemeentes) ruimte is, wil-

len we een nieuw gebouw inrichten 

voor de bibliotheek. Met een aangena-

me leeszaal (met fauteuils), een poly-

valente internetzaal, een ontleendienst 

voor cd’s en dvd’s, enz. Aangezien onze 

minder mobiele mensen minder terecht 

kunnen in de bib zelf, zal er worden 

bekeken hoe  de bib bij de mensen ge-

raakt. Dit zou moeten lukken via de hui-

dige communicatiemiddelen. De intro-

ductie van een 

eerste satelliet in 

bvb. Huize Roborst 

moet onderzocht 

worden. 

 

Aanleg speeltuin, 

park en markt-

plein: Dromen 

mag ook in een 

programma, ook al 

moeten we realis-

tisch blijven. 

Mocht het ooit budgettair mogelijk zijn, 

wil N-VA in Munkzwalm een echt 

marktplein aanleggen ter hoogte van de 

kerk en gemeentehuis. Hierbij zouden 

we vooral “een pleingevoel” tot leven 

willen wekken, waar niet langer de Zuid-

laan de blikvanger is, maar waar deze 

wordt vervangen door een rustgevende 

vlakte. Concreet kan dit bekomen wor-

den door in de bedoelde zone, van ge-

vel tot gevel en over de straat heen, 

dezelfde kasseistenen te leggen. De 

rijbaan kan dan vervolgens worden aan-

geduid door het gebruik van paaltjes. 

Als voorbeeld hiervan denken we aan 

“la place du général de Gaulle” in Rijsel. 

Voor de concrete uitwerking van dit 

concept zal een wedstrijd voor archi-

Sociaal weefsel 
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gemeente ook bijzondere aandacht 

hebben. Bij deze groep bestaat name-

lijk een reëel gevaar voor eenzaamheid 

wanneer ze minder mobiel en meer 

afhankelijk worden. 

De gemeente moet 

zich dan ook specifiek 

inspannen om ver-

eenzaming bij deze 

groep tegen te gaan. 

Dit is bvb. mogelijk 

door een netwerk 

voor aanvullende 

hulp uit de grond te 

stampen. Dit netwerk, 

zou een vrijwilligers-

project zijn met o.a.  

een bezoekdienst, 

leeshulp, kleine klusjes, vervoer en 

verjaardagsbezoekjes voor ouderen.  

Dit zou ervoor zorgen dat ouderen niet 

vereenzamen wat er dan op zich toe 

leidt dat men zo lang mogelijk in de 

eigen vertrouwde woning en woonom-

geving kan leven. 

 

Woning: Volgens de bevolkingsprogno-

se zal tegen 2025 één vierde van het 

aantal inwoners van Zwalm ouder zijn 

dan 65 jaar. Het is dus een uitdaging 

om onze senioren zo lang mogelijk in 

hun eigen huis oud te laten worden en 

op te vangen. Maar hiertoe moeten 

senioren hun huizen vaak aangepast 

worden. De huidige senioren leven 

vaak in oude woningen met weinig 

comfort die vaak niet voldoen aan de 

huidige behoeftes (aanwezigheid van 

centrale verwarming, douche en WC 

binnenshuis). De gemeente moet na-

gaan of het mogelijk is een premie te 

voorzien voor het aanpassen van de 

eigen woning. Tegelijk moet de man-

telzorgpremie behouden en mogelijks 

uitgebreid worden. Veel ouderen zijn 

echter volledig zorgbehoevend en kun-

nen niet meer thuis wonen. In die zin 

moet de gemeente ook initiatieven 

nemen. Ze moet daarbij het warm wa-

ter niet heruitvinden. Huize Roborst is 

een coöperatieve die goed werk levert, 

maar gezien de vergrijzingdruk zal dit 

aanbod niet volstaan. Het is dus aan de 

gemeente en het O.C.M.W. om in over-

leg met Huize Roborst de 

capaciteit te verhogen. 

Voor N-VA Zwalm moet er 

in de eerste plaats geïnves-

teerd worden in de uit-

bouw van serviceflats en 

kangoeroewoningen. Aan-

sluitend kan er een con-

centratie van diensten ko-

men met o.a. het O.C.M.W. 

en een verzorgcentrum, in 

het voorziene woonuitbrei-

dingsgebied Decoene-

straat. 

 

Preventie en informatiecampagnes 

gericht op senioren: Voorkomen is 

natuurlijk beter dan genezen en daar-

om moet de gemeente sterk inzetten 

op preventie en infor-

matiecampagnes, 

zoals omtrent valpre-

ventie, het correcte 

gebruik van genees-

middelen, hoe om-

gaan met ouderdoms-

kwalen enz. De ge-

meente kan dit doen 

in samenwerking met 

de gemeentelijke zorgverleners en het 

locoregionaal gezondheidsoverleg. Zo 

kan de gemeente in het nieuw sociaal 

huis voor de gezondheidszorg in sa-

menwerking met ergotherapeuten een 

infomoment organiseren over hoe de 

woning het best aangepast wordt en 

met tips om de dagelijkse activiteiten 

vlotter uit te oefenen. Ook is het aan 

de gemeente om senioren, maar ook 

elke Zwalmenaar, aan te zetten zich op 

bepaalde aandoeningen te laten testen 

(osteoporose, diabetes type II, pros-

taatkanker, borstkanker, enz.). Wan-

neer een mammo-mobiel dan bijvoor-

beeld langskomt in Zwalm, moet de 

gemeente de doelgroep aanschrijven 

om hen hiervan op de hoogte te bren-

gen. De beste manier om dit te organi-

seren is het verbreden van het taken-

pakket van de ambtenaren. 

 

ONDERWIJS: Flankerend onderwijsbe-

leid: N-VA Zwalm wil een flankerend 

onderwijsbeleid voeren waarbij de ge-

meente een sector- en netoverschrij-

dende regierol op zich neemt. Zo kan 

de gemeente een voortrekkersrol spe-

len wanneer er moet samengewerkt 

worden met andere lokale actoren 

(scholen, ouders, politiediensten, socia-

le diensten en huisartsen, kinderop-

vang, enz.). Op die manier wordt het 

mogelijk om initiatieven te nemen die 

de hele lokale schoolgemeenschap ten 

goede komen, en niet slechts één of 

enkele scholen. Goed beseffende dat 

de gemeente geen inrichtende macht 

is, kan de gemeente een meerwaarde 

betekenen. 

 

Een ‘brede 

school’: Wij 

pleiten ook 

voor een 

‘brede school’. 

Het optimaal 

benutten van 

de schoolinfra-

structuur is 

hierbij het vertrekpunt. Zo kan de 

schoolinfrastructuur ten dienste wor-

den gesteld van andere scholen, over 

de netten heen, maar ook buiten de 

schooluren en schoolvakanties voor 

sport- en speelpleinwerking, jeugdbe-

wegingen, verenigingen, hobby-, ama-

teur- en sportclubs (voor zover dit nu al 

niet het geval is). Uiteraard mits goede 

afspraken. Dit versterkt niet alleen de 

sociale cohesie, maar is bovendien ook 

een kwestie van efficiëntie. Het ver-

mijdt onnodige kosten en ouders hoe-

ven na de schooluren niet langer rond 

te rijden om hun kinderen van de ene 

activiteit naar de ander te voeren. De 

gemeente moet hierin bemiddelaar 



ries te coördineren. Op die manier zal 

netoverschrijdende samenwerking ge-

makkelijker worden. Deze raad kan zich 

concreet bezighouden met die onder-

werpen die meestal de eigen school 

overstijgen, zoals leerplichtcontrole, 

kleuterparticipatie, armoede- en inbur-

geringbeleid, taalbeleid, verkeersveilig-

heid, culturele en sportieve activiteiten 

enz. Idealiter worden functies gecombi-

neerd: de onderwijsregisseur als voor-

zitter van de onderwijsraad. Mogelijks 

kan deze coördinatorrol zelfs toever-

trouwd worden aan de schepen met 

bevoegdheid onderwijs. 

 

SPORT EN RECREATIE: als sociaal bind-

weefsel: In een samenleving is sport erg 

belangrijk als sociaal bindweefsel.  Dit 

uit zich zeer duidelijk in de context van 

een sportclub. De interacties binnen 

een sportclub kunnen de sociale inte-

gratie in de lokale gemeenschap bevor-

deren en intensifiëren. Dit kan in eerste 

instantie natuurlijk door zelf actief te 

sporten in clubverband, maar evengoed 

door zich sociaal te engageren als vrij-

williger in de organisatie van een sport-

vereniging. Kortom, sportverenigingen 

dienen actief ondersteund te worden 

door de gemeente! 

 

“Sport Voor 

Allen – beleid: 

Het Vlaamse 

sportbeleid wil 

via een hechte 

samenwerking 

met de gemeen-

tebesturen zo-

veel mogelijk 

mensen in Vlaanderen stimuleren, acti-

veren en begeleiden tot een kwaliteits-

volle, duurzame sportbeoefening in hun 

directe omgeving. Hierbij is het belang-

rijk dat de gemeente een regierol op-

neemt. Het is dan ook aan de gemeente 

om een coherente visie op het lokale 

sportgebeuren te ontwikkelen en om dit 

vorm te geven in hun sportbeleid. Dat 

dient optimaal afgestemd te zijn op de 

lokale situatie.  Afspraken met andere 

gemeenten kunnen hierbij een win-win-

situatie opleveren. Zo kunnen bvb. af-

spraken gemaakt worden omtrent voor-

delig zwemmen in bvb. Merelbeke of 

Zottegem, topsport in Gent, kajakken in 

Gent, enz. N-VA Zwalm wil dat de ge-

meente alle inwoners aanzet tot levens-

lang sporten, d.w.z. zowel de geënga-

geerde sporters, als de niet-sporters en 

sportkansarmen en dit binnen alle leef-

tijdsgroepen. Zo moet er in Zwalm bij-

zondere aandacht gaan naar sport voor 

senioren. Zoals reeds vermeld, bestaat 

er bij senioren een reëel gevaar voor 

vervreemding wanneer ze minder mo-

biel en meer afhankelijk worden. De 

gemeente moet zich dan ook inspannen 

om dit tegen te gaan door o.a. sport 

voor senioren verder te promoten. 

 

Verderzetting subsidiebeleid: Om 

sportverenigingen te stimuleren om 

maximaal in te zetten op kwaliteit, is de 

N-VA voorstander van een doordacht 

subsidiereglement. De N-VA legt de 

klemtoon op sportverenigingen die in-

vesteren in een kwaliteitsvolle jeugdop-

leiding en professionele omkadering. In 

die zin zijn de ‘impulssubsidies’ die de 

gemeente reeds toekent een goed initi-

atief. Vanuit het oogpunt van de ge-

meente en het efficiënt besteden van 

de gemeentemiddelen is het verant-

woord om in dit verband waar mogelijk 

de versnippering tegen te gaan en aan 

te sturen op samenwerking tussen 

clubs voor zover dit gedragen is door 

de verenigingen zelf (bvb. bij de vele 

minivoetbalclubs, de joggingclubs, enz.). 

 

Uitbreiding gemeentelijke sportinfra-

structuur: Zonder de juiste infrastruc-

tuur kan men niet op een kwalitatieve 

manier aan sport doen. De N-VA is er 

dan ook van overtuigd dat men dient te 

investeren in een gemeentelijk sportin-

frastructuurbeleid  waarbij men aan-

dacht heeft voor het ondersteunen van 

of het zelf ontwikkelen en onderhou-

den van de nodige sportfaciliteiten in 

zijn. 

 

Gelijke ondersteuning: De gemeente 

moet er op toezien dat het alle scholen, 

zowel het vrije als het gemeenschaps-

onderwijs, gelijk ondersteunt. Daartoe 

moet de gemeenteraad ten gepaste 

tijde geïnformeerd worden over de 

stand van zaken in de verschillende 

Zwalmse scholen. Ook moet de ge-

meente er op toezien dat het basison-

derwijs voor alle Zwalmenaren effectief 

kosteloos wordt aangeboden. Zo moet 

onderzocht worden of er bepaalde soci-

ale voordelen kunnen toegekend wor-

den aan de verschillende scholen 

(leerlingenvervoer, kosten voor de toe-

gang van een zwembad, middagtoe-

zicht, enz.). Verder kan de gemeente, 

indien dit nodig blijkt, actief meehelpen 

aan de coördinatie van inschrijvingen, 

bvb. via een onderwijsraad. 

 

Capaciteit en infrastructuur: De ge-

meente heeft hierin een dubbele op-

dracht. Wat de eigen infrastructuur be-

treft, moet de gemeente hierover een 

goed overzicht bewaren. Ook moet de 

gemeente de nodige eigen budgetten 

voorzien. Er dient ook geïnvesteerd te 

worden in toegankelijke gebouwen en 

ICT, al dan niet in 

publiek-private 

samenwerking. 

Wat de globale 

lokale onderwijsca-

paciteit betreft, 

moet de gemeente 

zorgen voor een 

optimale coördina-

tie. Dit betekent 

het inventariseren van de totale capaci-

teit, opvolgen en het opvragen van ad-

vies bij het opstellen van beleidsplan-

nen die ook de lokale scholen treffen 

(vb. mobiliteitsplan, ruimtelijke orde-

ning, enz.). 

 

Onderwijsraad: N-VA Zwalm is voor de 

oprichting van een onderwijsraad en 

onderwijsregisseur om onderwijsmate-
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voor senioren te verhogen. Concreet moet hierbij aan-

dacht gaan naar de uitbouw van serviceflats en kangoe-

roewoningen. 

 Gelijkheid voor elke onderwijsinstelling. 

 Wederzijds gebruik van faciliteiten tussen onderwijsin-

stellingen en gemeentelijke infrastructuur. 

 Onderwijsraad waarbij de gemeente een ondersteunen-

de rol op zich neemt voor alle scholen. 

 Investeren in en onderhouden van de sportinfrastruc-

tuur (nieuwe douches sporthal, aanleg Finse piste). Het 

doel is om de sportinfrastructuur geleidelijk aan uit te 

bouwen zodat een echte ‘sportcluster’ kan ontstaan 

omheen de huidige sporthal. 

 Uitgaan van de kracht van Zwalm: openstellen van we-

gels, aarde- en kerkwegen voor wandelaars, fietsers, 

joggers en paarden. Desnoods moeten aparte routes 

voorzien worden, bvb. een echte mountainbikeroute. 
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 Naschoolse opvang voor kinderen schoolgaand 

buiten Zwalm. 

 Beter onderhoud van de Zwalmparel en zoeken 

naar een nieuwe naam voor dit gebouw die het 

verleden en de toekomst van onze gemeente beli-

chaamt. 

 Een ruime bibliotheek als ontmoetingsplaats (met 

aangename leeszaal, een polyvalente internetzaal, 

een ontleendienst voor cd’s en dvd’s), en met een 

satelliet te Huize Roborst. 

 Dromen mag ook: Aanleg van een speelplein, park 

en marktplein en de organisatie van een lokale en 

artisanale markt. Hierdoor willen  we van Munk-

zwalm een echt dorpscentrum maken waar ieder-

een tot rust kan komen. 

 Dagcentra voor senioren teneinde vereenzaming 

tegen te gaan. Dit is vooral noodzakelijk voor die 

senioren die nog thuis wonen. 

 Samenwerking met huize Roborst om de capaciteit 

P r o g r a m m a p u n t e n  

de eigen gemeente, zodat elke inwo-

ner in de directe omgeving gebruik kan 

maken van zowel in- als outdoorinfra-

structuur. Het is namelijk zo dat men-

sen maximaal 30 min of 30 km willen 

afleggen om te gaan sporten. In die zin 

moet de gemeen-

te dringend inves-

teren in nieuwe 

douches aan de 

sporthal. De hui-

dige zijn verou-

derd, vertonen 

mankementen en 

voldoen daardoor 

ook niet meer 

aan de hygiëni-

sche normen. 

Onder het motto ‘investeer net voor de 

verkiezingen besliste het gemeentebe-

stuur eindelijk hiertoe een aanzet te 

geven. Naast de klassiek georganiseer-

de sportvormen die in sporthallen of 

op grasvelden worden beoefend, kent 

de licht georganiseerde sport de laatste 

jaren een sterke groei. Om hieraan 

tegemoet te komen kan er gedacht 

worden aan het sport- en beweegvrien-

delijk inrichten van parken en pleintjes 

of aan 

de aan-

leg van 

een ver-

lichte 

Finse 

piste, 

zeker 

gezien 

de popu-

lariteit 

van jog-

ging in Zwalm. Daarnaast dienen de 

bestaande wegels, kerkwegels… te 

worden hersteld voor wandelaars en 

joggers, zoals men deed in Oosterzele. 

Er kunnen zelfs expliciet routes ge-

maakt worden voor joggers. Daarnaast 

zal N-VA Zwalm onderzoeken of een 

mountainbike route kan aangelegd 

worden. We maken ons sterk dat de 

huidige bestaande landschappelijke 

context daar misschien al voor aanwe-

zig is. Paarden zijn niet elitair in Zwalm. 

De talrijke kleine hoeves leiden er toe 

dat vele bewoners over een paard be-

schikken, ook hier moet bekeken wor-

den welke wegen opengesteld kunnen 

worden voor de ruiters.  Verder kan 

onderzocht worden of dit niet mogelijk 

is omheen de sporthal- en plein tenein-

de een ‘sportcluster’ uit te bouwen. 

Verder moet Zwalm werk maken van 

een maximale toegankelijkheid van de 

aanwezige infrastructuur door te inves-

teren in renovatie en door te bemidde-

len bij het openstellen van privé-

infrastructuur (scholen, clubs,…) voor 

het grote publiek. 



roep wordt gedaan voor hulp bij het 

vinden van een aangepaste woning, 

blijkt de zoektocht naar een betaalbare 

woning voor alleenstaanden of koppels 

voor de meeste problemen zorgt. Met 

de toename van de bevolking, zien we 

ook een toename in het aantal oude-

ren. Momenteel is 1/5 van de Zwalmse 

bevolking een 60-plusser. Ook voor hen 

zullen specifieke woonvoorzieningen 

moeten komen. Het O.C.M.W. zelf be-

schikt daar niet over. Er is wel een pri-

vaat rustoord in Roborst met een capa-

citeit van 104 erkende bedden. Er zijn 

geen serviceflats. De meeste inwoners 

van Zwalm wonen in een eigen woning. 

Een minderheid (12,26%) woont in een 

huurhuis. De meeste huizen in Zwalm 

zijn open bebouwingen. In mindere 

mate vindt je half open bebouwingen 

en gesloten bebouwingen. Zwalm telt 

weinig appartementen of studio’s. 

Zwalm bezit wel een noodwoning, voor 

mensen die zich in een noodsituatie 

bevinden, een goede zaak. 

Kostprijs: Het aantal onbebouwde per-

celen is de voorbije 11 jaar gedaald (-

1,4%) terwijl het aantal bebouwde per-

celen is toegenomen (+8,3%).  Tegelij-

kertijd is de verkoopprijs voor bouw-

grond en voor woningen zelf drastisch 

toegenomen. De verkoopsprijs voor 

gewone woonhuizen werd zelfs meer 

dan verdubbeld. 

 

Aanbod sociale huisvesting: in Zwalm 

zijn er 87 sociale woningen. Dit betreft 

2,42% t.o.v. het totaal aantal huishou-

dens. Dit ligt lager dan het provinciaal 

gemiddelde (5,75%). De bestaande so-

ciale woningen in Zwalm zijn eigendom 

van de Sociale Huisvestingsmaatschap-

pij Vlaamse Ardennen (SHM). Het 

O.C.M.W. Zwalm is aangesloten bij het 

Sociaal Verhuurkantoor Zuid-Oost 

Vlaanderen (SVK). 

 

Kwaliteit: Zwalm kent redelijk veel ou-

de woningen. Deze hebben vaak geen 

centrale verwarming, badkamer of toi-

let binnenshuis. Gezien de vergrijzing en 

de daarbij gaande beperktere mobiliteit 

van ouderen, zal dit een belangrijk aan-

dachtspunt worden. Zwalm heeft voor-

lopig nog niet echt te maken met leeg-

stand, verkrotting of verwaarlozing. Er 

is momenteel geen gemeentelijk regle-

ment om deze zaken te bestrijden. 

Algemeen: De bevolking is de voorbije 

10 jaar lichtjes toegenomen (4,9%). Dit 

omdat er in 2009 een natuurlijke groei 

was van de bevolking (8 meer geboortes 

dan sterfgevallen) en dat er meer men-

sen naar Zwalm kwamen wonen dan dat 

er mensen wegtrokken. De bevolkings-

dichtheid is dan ook gestegen en ligt 

beduidend hoger dan in andere agrari-

sche gemeentes. Dit laatste is te verkla-

ren door de keuze voor het behoud van 

het landelijke karakter en dus voor een 

grotere woonconcentratie in de dorpen 

zelf. Ook is er een toename van kleine 

huishoudens (één- en tweepersoons-

huishoudens). Zo is het aantal alleen-

staande vrouwen op 9 jaar gestegen 

met 27,6%, het aantal alleenstaande 

mannen met 25,7%. Deze gezinsverdun-

ning is groter dan in andere agrarische 

gemeentes. Zo maken deze eenper-

soonshuishoudens 22,2% uit van de 

huishoudtypes in Zwalm. Het meest 

voorkomende huishoudtype in Zwalm is 

het private huishouden van twee perso-

nen (35,3%). Dit betekent dat er in 

Zwalm een relatief grote nood is aan 

kleinere woongelegenheden. Ook wan-

neer op het O.C.M.W. van Zwalm be-
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Wanneer je moet beslissen waar en hoe 

je gaat wonen, maak je één van de be-

langrijkste keuzes in je leven. Het bete-

kent dat je een engage-

ment aangaat voor een 

lange periode en dat 

heeft een grote invloed. 

Bovendien heeft de keu-

ze van je woonplaats op 

lange termijn ook gevol-

gen voor je gezondheid 

en welzijn. N-VA Zwalm is dan ook van 

mening dat iedereen recht heeft op een 

betaalbare woning, die van goede kwa-

liteit is en die in een behoorlijke leefom-

geving  is gelegen! 

 

Aangepaste woningen: 

Zoals gezegd, zijn er in 

Zwalm er twee grote 

trends: enerzijds is er 

de vergrijzing van de 

bevolking, anderzijds 

de toename van kleine 

huishoudens. Beide vergen een aanpas-

sing in de woonvoorzieningen. De eer-

ste groep heeft vooral nood aan aange-

paste woningen. De huidige senioren 

leven vaak in oude woningen met wei-

nig comfort. Gezien de verminderde 

mobiliteit van de ouderen, moeten hun 

huizen aangepast worden naar de huidi-

ge behoeftes (aanwezigheid van centra-

le verwarming, douche en WC binnens-

huis). Zeker als we de wens in acht ne-

men dat ouderen zo lang mogelijk thuis, 

in hun eigen woning, willen wonen en 

opgevangen worden. Gezien het feit dat 

Zwalm, behalve een privaat, zelf over 

A n a l y s e  

V i s i e  
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geen rusthuis of serviceflats beschikt, is 

dit ook praktisch de beste oplossing.  

Daarnaast moet de gemeente en het 

O.C.M.W. in overleg gaan met het pri-

vaat rusthuis Huize Roborst om hun 

capaciteit te verhogen. Zoals reeds 

aangegeven, levert 

Huize Roborst goed 

werk, maar zal hun 

huidig aanbod alleen 

niet volstaan. De 

handen in elkaar 

slaan is hier aange-

wezen. Verder moet 

er meer aandacht 

gaan naar de uitbouw van serviceflats 

en kangoeroewoningen. Voor deze kan 

een plaats gevonden worden in het 

woonuitbreidingsgebied Decoene-

straat. Voor de tweede groep, de kleine 

huishoudens, is er nood aan kleine 

starterswoningen. Voor deze groep is 

het ook belangrijk om hen de weg te 

wijzen naar allerhande premies. Een 

centraal ‘woonloket’ is daartoe nood-

zakelijk. Hun rol bestaat voornamelijk 

in het informeren en begeleiden. Een 

goed werkend woonloket leidt tot veel 

toegekende premies en tot de aantrek-

king van jonge starters! 

 

Eigendomsverwerving: De focus van de 

N-VA ligt op eigendomsverwerving, 

eerder dan op het huren. Het verwer-

ven van een woning is niet enkel een 

meer duurzame oplossing en een ver-

zekering voor de toekomst, het werpt 

tevens een dam op tegen armoede en 

kan helpen om meer betrokken te ge-

raken in de buurt of wijk. Hiertoe moet 

er ingezet worden op sociale leningen. 

Uiteraard beseffen we maar al te goed 

dat niet iedereen de financiële draag-

kracht heeft om zich een huis aan te 

schaffen. Daarom blijven we ook veel 

belang hechten aan sociale huisves-

ting. Echter, het huidige plan van het 

gemeentebestuur om het woonuitbrei-

dingsgebied Decoenstraat volledig toe 

te wijzen aan sociale woningen, kan 

niet voor N-VA Zwalm. Een deel van de 

woningen moet gereserveerd worden 

voor  de privémarkt (dit om onze jonge 

gezinnen de kans te geven zich binnen 

de eigen gemeente te vestigen en om 

tegemoet te komen aan de sterke 

trend van gezins-

verdunning). Maar 

er moet wel dege-

lijk dringend werk 

gemaakt worden 

van een plan en 

een visie inzake 

de uitbreiding van 

het sociaal wo-

ningaanbod in Zwalm. Hierbij moet 

Zwalm gebruik maken van het ‘Lokaal 

toewijzingsreglement’, dat toelaat om 

(weliswaar in beperkte mate) eigen 

voorrangsregels op te stellen. Zo kan 

voorrang gegeven worden aan perso-

nen met een lokale binding  (vb. voor 

personen die reeds X aantal jaar in 

Zwalm wonen; voor personen die in de 

hoedanigheid van mantelzorg activitei-

ten verrichten voor aanverwanten wo-

nend in de Zwalm) of aan bepaalde 

doelgroepen (vb. senioren). Sociale 

huisvesting  is trouwens niet alleen een 

zaak voor sociale huisvestingsmaat-

schappijen maar ook 

van sociale verhuur-

kantoren die het pri-

vé-woningaanbod 

aanboren. Op een 

snelle en goedkope 

manier voorzien zij in 

kwaliteitsvolle wonin-

gen. Het gebruik van 

deze kantoren moet dus aangemoedigd 

worden! Zwalm is momenteel aange-

sloten bij het Sociaal verhuurkantoor 

Zuid-Oost Vlaanderen, maar deze bezit 

geen enkele woning in Zwalm. Dit moet 

veranderen. Er moet ook een grotere 

participatie van onze gemeente en 

O.C.M.W. komen in het SVK, er moet 

meer promotie rond gemaakt worden 

en het SVK moet wel degelijk woningen 

in Zwalm bezitten. Daartoe is het ook 

belangrijk dat er zich in Zwalm zelf een 

contactpersoon voor het SVK bevindt 

bij wie je voor al je vragen en bezorgd-

heden terecht kan. Dit zal maar moge-

lijk zijn als we er in slagen gebieden te 

voorzien voor én sociale woningen én 

serviceflats én private kavels. Deze 

dienen op een intelligente manier aan-

gesneden te worden zonder dat het 

typische landelijke karakter van 

Zwalm verandert. 

 

Sociale mix: Het is ook belangrijk dat 

het woonbeleid gericht is op een ge-

zonde mix van jonge en oudere gezin-

nen met of zonder kinderen. Het ge-

richt aantrekken van doelgroepen om 

tot die sociale mix te komen is essenti-

eel om de lokale economie verder te 

laten ontwikkelen en om voorzieningen 

betaalbaar te houden. Dat draagt trou-

wens ook bij tot een gezond sociaal 

weefsel, wat op zijn beurt een straat, 

buurt of gemeente leefbaar en aantrek-

kelijk maakt. Een gezonde mix draagt 

ook bij tot de financiële gezondheid 

van de lokale gemeenschap en dus van 

het lokale bestuur. Dit zijn de funda-

menten die onder andere moeten toe-

laten dat er een duurzaam sociaal 

woonbeleid 

kan worden 

uitgebouwd. 

Neem die fun-

damenten 

weg, en de 

mogelijkhe-

den om ook 

de sociaal 

zwakkeren te ondersteunen vervallen. 

 

Leegstand en verkrotting: Hoewel 

leegstand en verkrotting nog geen 

groot probleem vormen in Zwalm, 

moet de gemeente hieromtrent toch 

een reglement ontwikkelen teneinde 

ervoor te zorgen dat dit probleem zich 

ook niet kan ontwikkelen. Beter voor-

komen dan genezen. 
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Recentelijk werd een mantelzorgpremie 

gelanceerd voor mensen die zich dagda-

gelijks inzetten voor een zorgbehoeven-

de. Zwalm heeft ook een uitleendienst 

met medisch hulpmateriaal. Maar daar 

blijft het bij. Vandaag  is een gezond-

heidsbeleid in Zwalm dus zo goed als 

onbestaande. Voorkomen is nochtans 

beter dan genezen. Ook met het oog op 

de stijgende vergrijzingsgraad, is het 

belangrijk een gemeentelijk gezond-

heidsbeleid te ontwikkelen.  Gezond 

zijn is meer dan niet ziek zijn. Het is  

zich lichamelijk, psychisch en sociaal 

goed voelen. Het is dan ook aan de ge-

meente om een zodanige bijdrage te 

leveren om voor al de inwoners en los 

van de verzuilde belangengroepen een 

gezondheidszorg te faciliteren die tege-

lijk nabij, laagdrempelig, beschikbaar, 

betaalbaar, volledig, kwaliteitsvol, effici-

ënt en effectief is. 

P r o g r a m m a p u n t e n  

 Kwaliteitsvol en betaalbaar wonen, ook in eigen streek. 

 Meer verscheidenheid in het woningbestand: Concreet 

is er meer nood aan eengezinswoningen. Dit zowel voor 

starters als voor senioren (aangepaste seniorenwonin-

gen). 

 Samenwerking tussen Huize Roborst en het O.C.M.W 

om de capaciteit voor senioren te verhogen. 

 Nood aan een goed werkend woonloket. Een dergelijk 

loket impliceert namelijk veel toegekende premies wat 

leidt tot een grotere attractiviteit voor jonge mensen 

die een eerste woning willen kopen. 

 Eigendomsverwerving. Hiervoor dient ingezet te wor-

den op sociale leningen. 

 Uitbreiding sociale huisvesting. 

 Actief gebruik maken van het ‘lokaal toe-

wijzingsregelement’. 

 Belang van het sociaal verhuurkantoor bij het sociaal 

woonbeleid. 

 Een evenwichtige sociale mix van jonge en oudere ge-

zinnen met of zonder kinderen. 

 Het ruimtelijk structuurplan invullen op die manier dat 

sociale woningen, private kavels, serviceflats en kan-

goeroewoningen er bij komen zonder dat dit het lan-

delijk karakter van Zwalm schaadt. 

 Geen volledige toewijzing van het woonuitbreidingsge-

bied Decoenestraat aan enkel en alleen sociale wonin-

gen. 

 Reglement omtrent leegstand en verkrotting ontwikke-

len en toepassen. 

 Goede omgevingsfactoren: zorgen voor voldoende 

zorgvoorzieningen (dokters, apothekers, …); sociale 

mix; buurtcomités; enz. 

Gezondheidsbeleid 

A n a l y s e  

V i s i e  

Eenzelfde schepen verantwoordelijk 

voor gezondheid en sociale zaken en 

één ambtenaar bevoegd voor gezond-

heid en welzijn: N-VA Zwalm staat voor 

een logische en efficiënte verdeling van 

de beleidsposten onder de schepenen. 

Verwante thema’s worden het best aan 

één zelfde schepen toevertrouwd. Het 

zou dan ook logischer zijn om sociale 

zaken, volksgezondheid en O.C.M.W.-

materies samen te houden. Dit laat toe 

om efficiënt en professioneel te wer-

ken. Hiernaast is het aan 

te raden om één ambte-

naar aan te duiden die als 

aanspreekpunt dient voor 

alle Zwalmenaren om-

trent gezondheidsbeleid 

i.p.v. het gezondheidsbe-

leid te verspreiden over 

de hele gemeentelijke 

administratie. Dit bete-

kent echter niet dat het ambtenaren-

apparaat moet uitgebreid 

worden. Noch dat er een 

schepen bij komt. Integen-

deel. 

 

Samenwerking via LOGO: De 

uitwerking van een lokaal 

gezondheidsbeleid door ge-

meente  en O.C.M.W., ge-

beurt het best in samenwer-
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king met het Locoregionaal gezond-

heidsoverleg en -organisatie (LOGO) 

van de regio. Een LOGO omvat alle lo-

kale actoren die kunnen instaan voor 

de aansturing en realisering van ge-

zondheidsdoelstellingen, zoals artsen, 

scholen, ziekenfondsen, ziekenhuizen, 

O.C.M.W.’s, enz. LOGO’s bevatten dus 

al de nodige expertise. Bovendien gaat 

het om een reeds bestaand samenwer-

kingsnetwerk, wat de organisatiekos-

ten beperkt houdt en efficiëntie ver-

hoogt. Het is dan ook het platform bij 

uitstek om bepaalde lokale problemen 

aan te pakken, zoals vervuiling, asbest, 

cadmium, geluidshinder, enz. 

 

Parkeerkaart voor zorgverleners: Het 

is in ieders belang dat zorgverleners 

hun patiënten gemakkelijk kunnen be-

reiken. Dokters en verpleegkundigen 

die huisbezoeken afleggen en erkend 

zijn door het RIZIV zouden dan ook een 

parkeerkaart moeten 

kunnen aanvragen die 

hen toelaat te parkeren 

in zones waar betalend 

parkeren geldt. Idealiter 

zou een dergelijke kaart 

moeten uitgekeerd wor-

den per politiezone. Dit 

moet uiteraard in over-

leg gebeuren met de omliggende ge-

meenten en politiezones, LOGO’s, enz. 

Er moet onderzocht worden of deze 

kaart gratis kan aangeboden worden of 

tegen betaling van een jaarlijkse kleine 

forfaitaire bijdrage. 

 

Inventarisering van de gemeentelijke 

zorgverleners: Niet alleen handig voor 

de inwoners, die zo een precies idee 

zullen hebben van welke zorgverleners 

zich in de buurt bevinden, maar vooral 

ook voor de gemeente zelf. Met een 

dergelijke inventarisering kan men de 

eerstelijnszorg en de continuïteit van 

de zorgen bevorderen en kan men op 

lange termijn denken. Wanneer men 

dan merkt dat er een tekort bestaat 

aan bijvoorbeeld huisartsen dan kan 

hier proactief op gereageerd worden, 

wel steeds in overleg met LOGO. Via 

deze inventarisering wordt het even-

eens gemakkelijker om de zorgverle-

ners te betrekken bij het ge-

meentelijk gezondheidsbeleid. 

 

Betrekken van zorgverleners in 

andere relevante beleidsdo-

meinen: Zorgverleners kunnen 

ook een belangrijke bijdrage 

leveren aan andere beleidsdo-

meinen. Ze leveren inzichten 

vanuit een gezondheidsoog-

punt die anders zouden ontbre-

ken. Concreet zouden zorgver-

leners nauw kunnen betrokken wor-

den bij het milieu- en sportbeleid. De 

huidige milieuraad bestaat enkel uit 

milieu- en natuurverenigingen en ver-

tegenwoordigers uit onder-

wijsinstellingen, sociaal-

culturele organisaties en 

beroepsgroepen zoals land- 

en tuinbouwbouwers. Het 

zou echter interessant zijn 

als er ook een zorgverlener 

in deze milieuraad zou zete-

len. Door de permanente 

wisselwerking tussen de mens en zijn 

omgeving is gezondheid in belangrijke 

mate afhankelijk van de kwaliteit van 

de leefomgeving. Een arts kan dan bij-

zonder aandachtig zijn voor die milieu-

factoren die een slechte invloed heb-

ben op het menselijk welzijn wat ieder-

een ten goede komt. Zorgverleners 

kunnen ook betrokken worden bij het 

sportbeleid. Bvb. in het kader van het 

sport screeningsplan van minister Muy-

ters (minister van Sport). Ook kunnen 

zij advies geven wat betreft de 

(lichamelijke) aandachtspunten waarop 

een sporter moet letten. 

 

O.C.M.W.: Voor N-VA Zwalm staat ook 

het O.C.M.W. ten dienste van de ge-

zondheid van de inwoners. Zo moet het 

O.C.M.W.-huis een echt huis van wel-

zijn, zorg en sociale zaken worden. Om 

de drempel voor toegang tot het 

O.C.M.W. te verlagen en stigmatisering 

te vermijden, kan er een 

deel van het gebouw 

ingericht worden als een 

ontmoetingsruimte met 

een polyvalente zaal 

voor senioren, bloeddo-

naties via het Rode Kruis, 

consultaties van 

Kind&Gezin, enz. 

 

Mantelzorgpremie: De 

premie voor mantelzorg, 

die onlangs werd gelanceerd, moet 

behouden worden en mogelijks zelfs 

uitgebreid worden. 

 

Preventie en sensibilisering: Voorko-

men is natuurlijk beter dan genezen en 

daarom moet de gemeente sterk inzet-

ten op preventie en sensibilisering. Dit 

kan gaan financiële stimuli, tot vaccina-

ties en bevolkingscampagnes. Zo moet 

de gemeente het gemeentelijk perso-

neel dat vaak in contact komt met risi-

cogroepen 

preventief 

inenten te-

gen de griep. 

Ook moet 

onderzocht 

worden of de 

gemeente 

geen financi-

ële compen-

satie kan 

voorzien 

voor bepaal-

de vaccinaties, ook wanneer de federa-

le of Vlaamse overheid geen terugbeta-

ling voorziet. Tegelijk moet de gemeen-

te bestaande initiatieven actiever on-
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dersteunen. Zo kan er meer ruchtbaar-

heid gemaakt worden rond bloeddona-

tie en mammoscreening. Het is aan de 

gemeente om deze initiatieven ter ken-

nis van de inwoners te brengen. Wan-

neer een 

mammo-

mobiel dan 

langskomt in 

Zwalm, moet 

de gemeente 

de doelgroep 

aanschrijven 

om hen hier 

van op de 

hoogte te 

brengen, dit uiteraard in overleg met de 

zorgverstrekkers van de gemeente. Ook 

kunnen campagnes gevoerd worden die 

in lijn liggen van de gezondheidsdoel-

stellingen van de Vlaamse overheid 

(tabak, alcohol en drugs; infectieziekten 

en vaccinaties; borstkan-

keropsporing; ongevallen-

preventie;  voeding en be-

weging; zelfmoordpreven-

tie) of omtrent specifieke 

lokale problemen (vb. ge-

vaar van asbest bij afbraak-

werken). Er moet ook laag-

drempelige informatie en 

ondersteuning komen bij 

het kiezen van gezondere 

leefgewoonten: gezonde voeding, stop-

pen met roken, veilige seks, … Dit alles 

dient uiteraard in overleg te gebeuren 

met het regionale LOGO. Het zijn in de 

praktijk namelijk de zorgverstrekkers 

zelf die een groot deel van deze infor-

matie zullen overdragen aan de patiën-

ten en het zijn ook zij die attentief moe-

ten zijn naar de (gezondheids)noden 

van de inwoners. Zo wordt een campag-

ne rond orgaandonatie idealiter getrok-

ken door een huisarts en niet door de 

gemeente, aangezien een arts een bete-

re duiding kan geven omtrent de aspec-

ten rond orgaandonatie. De gemeente 

moet een dergelijke campagne in over-

leg in gang trekken. 

 

Inclusief beleid: Personen met een han-

dicap vragen niet om een ‘apart’ beleid. 

Wij kiezen dan ook voor een inclusief 

beleid, waarbij aandacht voor de speci-

fieke noden van burgers met een handi-

cap een evidentie is binnen elk beleids-

domein. Concreet wil dit zeggen dat er 

in elk onderdeel van het 

gemeentelijk beleid aan-

dacht is voor personen 

met een handicap. Ook 

betekent dit dat wij ijve-

ren voor integrale toegan-

kelijkheid. Dit betekent 

dat de voorzieningen 

(gebouwen, diensten, de 

publieke ruimte) voor 

wonen, leven, werken, 

communicatie en informatie effectief 

bereikbaar, betreedbaar, betaalbaar en 

bruikbaar zijn voor iedereen. Iedereen 

moet op een onafhankelijke en gelijk-

waardige gebruik kunnen maken van 

alle voorzieningen, of men nu een han-

dicap heeft of niet. 

 

Senioren en eenzaamheid: Zoals reeds 

gezegd, bestaat er bij senioren een re-

ëel gevaar voor vervreemding wanneer 

ze minder mobiel en meer afhankelijk 

worden. De gemeente moet zich dan 

ook inspannen om dit tegen te gaan en 

om het sociaal weefsel onder senioren 

net te verbeteren. Dit is mogelijk door 

een netwerk voor aanvullende hulp uit 

de grond te stampen wat er voor zou 

zorgen dat ouderen niet vereenzamen 

en zo lang mogelijk in de eigen ver-

trouwde woning en woonomgeving 

kunnen leven. Tegelijk moet de ge-

meente haar infrastructuur beschikbaar 

stellen voor de senioren. Zo kunnen niet

-gebruikte gebouwen ingericht worden 

voor senioren dagcentra. Daarnaast kan 

de gemeente ook initiatieven promoten 

die tot doelstelling hebben om senioren 

actief te houden, want al te vaak ziet 

men dat men bij ingang van het pensi-

oen ineens niet meer weet wat doen. 

De gemeente zou dan ook moeten in-

vesteren in informatiecampagnes (bvb. 

het reeds vermelde ‘Si Senior: de info-

beurs voor (toekomstige) 50 plussers’). 

Deze kunnen bij voorkeur getrokken 

worden door een gemeentelijk seniore-

nambtenaar. 

P r o g r a m m a p u n t e n  

 Één schepen Gezondheid en Sociale Zaken, één gezond-

heidsambtenaar, zonder dat dit een extra schepen be-

tekent. 

 Samenwerking via LOGO. 

 Parkeerkaart voor zorgverleners. 

 Inventarisering van de zorgverleners aanwezig in de 

gemeente met zicht op de toekomst. 

 Behoud en uitbreiding van de premie voor mantelzorg. 

 Betrekken van zorgverleners bij het milieu- en sportbe-

leid. 

 Preventieve inentingen van gezondheidspersoneel. 

 Onderzoek naar financiële tegemoetkoming voor vacci-

naties. 

 Actieve campagnes omtrent bloeddonatie, mam-

moscreening, orgaandonatie, gezonder leven enz. 

 Inclusief beleid en integrale toegankelijkheid voor ge-

handicapten . 

 Eenzaamheid bij senioren tegengaan. 
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V i s i e  

Afgelopen jaren werd er een voorzichti-

ge poging gedaan om een toerismebe-

leid uit te tekenen, maar 

dit kan nog veel beter. Zo 

bestond dit 

‘toerismebeleid’ enkel uit 

de uitbouw van de ge-

meentelijke website met 

een luik toerisme. Hierop 

vindt men informatie om-

trent de openingsuren 

van de dienst zelf, linken 

naar lokale gastronomie en verblijven, 

informatie omtrent wandelen en fiet-

sen (wandel- en fietsroutes en fietsver-

huur). Ook wordt er een lokaal histo-

risch overzicht gegeven. Van een echt 

goed uitgebouwde toeristische website 

is echter nog geen sprake. Cultuur, 

erfgoed, natuur, lokale economie, 

sport en toerisme kunnen elkaar vin-

den in 

Zwalm als 

het van N-

VA afhangt. 

De inspraak 

van de bur-

ger in het 

cultuurbe-

leid van de 

gemeente 

verloopt via de gemeentelijke cultuur-

raad. Het is een adviesorgaan aan wie 

het gemeentebestuur advies kan vra-

gen, maar de cultuurraad kan even-

goed op eigen initiatief advies verle-

nen. De adviesraad bestaat, naast afge-

vaardigden van het gemeentebestuur, 

uit drieëndertig afgevaardigden van 

culturele verenigingen en zes individue-

le personen. De verenigingen-leden 

kunnen sinds 2009 aanspraak maken 

op subsidies. 

Initiatieven van de gemeente zijn 

‘Zwalm kluistert’, dat gedurende 2011-

2012 zeven voorstellingen had gepland, 

en Zwazopas, dat toegang geeft tot 

drie humorvoorstellingen in Zwalm en 

Zottegem. 

Cultuur en toerisme zijn twee zijden 

van eenzelfde munt. Cultuur beperkt 

zich niet tot een tentoonstelling of con-

cert, maar is ruimer. Onze kerken, ka-

pellen, natuurpracht, landschappelijk 

erfgoed, enz.: Het maakt allemaal deel 

uit van ons cultureel aanbod en tegelijk 

vormt dit een toeristische troef! 

Toerisme en cultuur 

Eigen troeven optimaliseren: Zwalm 

op eigen kracht betekent dat Zwalm 

moet uitgaan van haar eigen troeven 

en die moet optimaliseren. In het geval 

van Zwalm, zijn de sterke punten de 

natuur, de rust en het landschap en 

deze moeten we gebruiken om Zwalm 

nog aantrekkelijker te maken voor toe-

risten. Dit betekent dat we moeten 

voorzien in een uitgebreid aanbod na-

tuurreservaten, wandel- en fietsrou-

tes, sportfaciliteiten enz. Dit uiteraard 

in overleg met Natuurpunt. In de vorige 

legislaturen investeerde men in dure 

logo’s, beelden, “projecten”… Dit is 

niet prioritair voor Zwalm. Zeker niet 

in tijden van budget-

taire krapte. Voor dit 

laatste komen de men-

sen niet op bezoek in 

Zwalm! Ze komen voor 

wat Zwalm vanuit zich-

zelf te bieden heeft. 

Bovendien zal dit een 

directe positieve impact hebben op de 

lokale economie in Zwalm (B&B’s, ho-

reca, enz.). Ook het patrimo-

nium van Zwalm (de vele 

kerken en kapellen) zijn trek-

pleisters voor toeristen! Het 

is dan ook belangrijk om, in 

overleg met de verschillende 

kerkfabrieken en verenigin-

gen zoals de Heemkundige 

Kring “De Zwalm”, te bekij-

ken in hoeverre we dit erf-

goed kunnen bewaren. 

 

Goede wandel- en fietsroutes: Fietsers 

zijn welkom in Zwalm en niet alleen de 

wielertoeristen of de be-

roepsrenners. Signalisaties 

moeten verder verzorgd 

worden. We streven ook 

naar meer infrastructuur 

voor de wandelaars en 

goede wandelroutes die 

duidelijk worden aangege-

ven. Een grondig onderhoud van de 

wandelpaden en hun signalisatie, met 

plaatsing van vuilbakjes 

en bankjes mag ook niet 

ontbreken. Voor de fiet-

sers denken we speci-

fiek aan het ontwikkelen 

van echte fietsknoop-

punten. Dit zou een 

toeristische troef kun-

nen worden. We nemen 

hiervoor een voorbeeld 

aan Limburg en Neder-

land waar fietsknooppunten hun popu-

lariteit reeds hebben bewezen. Con-

creet kan er dan via genummerde bor-

den van knooppunt tot knooppunt 

worden gefietst en dit via goed aange-

legde fietspaden die zo veel mogelijk 

autovrij zijn. Hiernaast is het herstel 

van buurt-, land- en kerkwegels belang-

rijk. Deze verdienen bijzondere aan-

dacht en zorg omwille van hun histo-

risch, landschappelijk, cultureel, ecolo-
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gisch en recreatief karakter. Er moet 

ook verder op worden toegezien dat het 

gewest en de provincie regelmatig de 

Zwalmbeek onderhouden, zodat het 

ook daar aangenaam wandelen is. Ook 

moet er opnieuw nagedacht worden 

over de installatie van openbare toilet-

gelegenheden. Doch ze plaatsen is één 

ding, ze onderhouden is ook essentieel. 

 

Website voor toeristen: Om deze troe-

ven van Zwalm aan de man te brengen,  

moet er in budgettair krappe tijden 

dringend werk gemaakt worden van een 

performante en 

degelijke ge-

meentelijke 

website. Deze 

moet bestaan 

uit een luik voor 

de bewoners 

enerzijds  en 

voor de toeristen anderzijds. Voor de 

bewoners is het belangrijk dat alle ge-

meentediensten volledig digitaal bereik-

baar worden, maar hierop gaan we ver-

der meer uitvoerig  op in. Voor de toe-

risten is het dan weer belangrijk dat ze 

gemakkelijk alle troeven van Zwalm 

kunnen terugvinden (wandel- en fiets-

routes, belangrijkste gebouwen, aanbod 

B&B, aanwezige horeca, enz. en dat ze 

deze info gemakkelijk kunnen downloa-

den en afprinten). Dit laatste kan mis-

schien ingebed worden in een echt 

‘communicatieplan toerisme’ met als 

doel de toeristische aantrekkelijkheid 

van Zwalm nog verder te promoten. 

Tegelijk moet het mogelijk zijn om bin-

nen het gemeentehuis een fysiek toeris-

tisch loket in  te richten. Daar moeten 

dan wandel- en fietsroutes en brochu-

res met de belangrijkste bezienswaar-

digheden en aanwezige horeca beschik-

baar zijn. Ook moet onderzocht worden 

of het mogelijk is om daar streekpro-

ducten aan te bieden. Deze toeristische 

dienst kan perfect uitgebouwd worden 

binnen de huidige structuur van het 

gemeentehuis en dient dus geen uit-

breiding van het personeelsbestand. 

 

Toerisme in overleg met de landbouw: 

Zwalm mag echter ook geen slachtoffer 

worden van haar eigen succes. M.a.w. 

natuurreservaten moeten natuurreser-

vaten blijven. We moeten dus nadenken 

over hoe we ons kunnen openstellen 

voor toeristen en hoe we tegelijk onze 

fauna&flora kunnen bewaren. Daartoe 

is het belangrijk om overleg te plegen 

met Natuurpunt en de landbouwers. 

Stiltepunten en ankerpunten moeten 

er komen in overeenstemming met hen. 

Naar analogie met de contracten inzake 

het strooien van zout bij 

sneeuwval, zou het ook 

interessant zijn om be-

heersovereenkomsten te 

sluiten met de landbou-

wers die hun bermen en 

velden willen onderhouden 

in functie van toeristische 

aantrekkelijkheid. 

 

Samenwerken met andere steden of 

gemeentes: Zwalm bevat heel wat ker-

ken die steeds minder worden gebruikt 

voor erediensten en die zich dus perfect 

lenen voor het geven van klassieke con-

certen of voordrachten. Dergelijke acti-

viteiten dienen steeds met het nodige 

respect voor de oorspronkelijke doel-

stelling van het gebouw te gebeuren. 

Zeker waar er nog een begraafplaats is, 

is sereniteit aangewezen. Activiteiten 

kunnen dan ook enkel mits goedkeuring 

van de kerkraad. In die zin moet 

Zwalm dan ook geen ambitie 

hebben om zich te ontwikkelen 

tot ‘de grote cultuurgemeente 

van de Vlaamse Ardennen’. Daar 

is geen financiële capaciteit voor 

en Zwalm heeft andere en betere 

troeven waarin ze zich verder 

kan ontwikkelen. Integendeel, N-

VA Zwalm vindt dat er in nauw 

overleg met verenigingen, steden 

en organisaties, naar samenwerking 

gezocht moet worden. Zo kan nagegaan 

worden of het niet mogelijk is om ak-

koorden te sluiten met Gent, het Festi-

val van Vlaanderen of het Concertge-

bouw van Brugge. Deze laatsten zouden 

een promo-abonnement kunnen aan-

bieden of bepaalde zaken met een spin-

off tegen goedkope prijs naar Zwalm 

kunnen brengen, in ruil zou Zwalm zijn 

natuuraanbod ter beschikking kunnen 

stellen. Wanneer een topkoor neer-

strijkt in Vlaanderen, dan zijn de groot-

ste kosten (transport en verblijf) eigen-

lijk al gemaakt. Een tweede of derde 

aanvullend concert heeft dan weinig 

kosten. Daarenboven kunnen kerken in 

stiltegebieden ideale opnameplaatsen 

zijn voor orkesten en koren. Ook kan 

een  netwerk van gastgezinnen opge-

start worden, een beetje zoals met het 

verbroederingscomité van de Schwalm-

stadt vrienden, om deze cultuurensem-

bles op te vangen. N-VA Zwalm vindt 

dus dat we voor die zaken die niet tot 

onze troef behoren, als kleine gemeen-

te onze wagon moeten vasthangen aan 

een grote organisator. Lokale cultuurini-

tiatieven moeten echter nog steeds 

aangemoedigd worden en gebeuren 

best in overleg met de lokale cultuurve-

rengingen, zoals bvb. het Davidsfonds. 

Ook bij het valoriseren van het land-

schappelijk erfgoed is samenwerking 

met buurtgemeenten en verenigingen 

(bvb. Heemkundige Kring “De Zwalm”) 

aan te raden. 

 

Herbestemming kerkgebouwen: Zoals 

reeds aangehaald zijn de vele kerken en 

kapellen in Zwalm 

een trekpleister voor 

toeristen en is het 

daarom belangrijk 

om in overleg met de 

verschillende kerkfa-

brieken te bekijken 

in hoeverre we dit 

erfgoed kunnen be-

waren. Kerkgebou-

wen maken echter 

tevens een groot deel uit van ons cultu-

reel erfgoed. Mensen moeten beseffen 

dat wanneer een kerk verdwijnt, ze veel 

meer verliezen dan een gebouw alleen. 
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Het besef dat cultusgebouwen deel 

uitmaken van ons erfgoed is nog onvol-

doende doorgedrongen. Ze behoren 

tot de hele gemeenschap en niet alleen 

tot de kerkelijke of bur-

gerlijke overheid. Er is 

nog werk aan de winkel 

om die erfgoedgedachte 

ingang te doen vinden. In 

kerkelijke kringen leeft 

nog altijd de opvatting 

dat de kerken er alleen 

maar zijn voor de ere-

dienst; wanneer die weg-

valt, moeten de kerken 

worden afgebroken. 

Naast het zuiver behouden en restau-

reren van kerkgebouwen, is het ook 

belangrijk om de kerkgebouwen op-

nieuw op multifunctionele wijze te ge-

bruiken. M.a.w. wanneer een parochie-

gemeenschap niet langer (een deel 

van) haar kerkgebouw gebruikt, dan 

moet dit een andere (deel) bestem-

ming krijgen. Dit moet evenwel gebeu-

ren met respect voor het gebouw en 

de atmosfeer van het gebouw. Activi-

teiten moeten in de geest liggen van 

wat het kerkgebouw ooit nog was. Met 

andere woorden, wel een voordracht 

of klassiek concert in een kerk, geen 

fuif. Kortom, serene activiteiten die de 

hele gemeenschap ten goede komen. 

In Dikkele slaagt het buurtcomité 

‘Deksels Dikkels Genootschap’ daar 

reeds goed in. Aangestuurd door de 

gemeente en a.d.h.v. een  elektronisch 

gebruikerscharter staat iedere gebrui-

ker dan in voor het onderhoud van zijn 

deel van het kerkgebouw en respec-

teert hij de andere gebruikers. De ge-

meente zelf moet zich engageren om 

deze kerken actief verder te onderhou-

den en indien nodig te restaureren. De 

kerkraad oordeelt ook over de wense-

lijkheid van bepaalde activiteiten als er 

nog een eredienst gehouden wordt of 

nog een begraafplaats aanwezig is. 

 

Geen prestigeprojecten: Prestigepro-

jecten à la Dorp van de Ronde, ‘een 

nieuw logo voor Zwalm’, kunstwerken, 

Zwalm Games, enz. kosten veel geld 

maar brengen te weinig bij voor de 

inwoners van Zwalm. Deze 

uitgaven zullen door N-VA 

Zwalm dan ook niet meer 

gedaan worden. De hier-

door vrijgekomen budget-

ten kunnen dan aange-

wend worden voor de ech-

te kerntaken van Zwalm en 

kunnen dan rechtstreeks 

naar de burgers en vereni-

gingen gaan. Dit betekent 

niet dat projecten als dus-

danig niet meer mogelijk zijn, alleen 

moeten deze werkelijk iets bijdragen 

tot Zwalm en de burger en moeten ze 

bescheidener blijven. Zo wil N-VA wel 

de mogelijkheid nagaan om, 

naar analogie met de jaarlijkse 

21 juli viering,  een bescheiden 

11-juli viering te houden. 

Zwalm is één van de enige ge-

meenten in Vlaanderen waar 

geen 11 juli viering is. Ook aan 

11 november zou er meer aan-

dacht moeten besteed wor-

den. Zeker gedurende de ko-

mende jaren (2014-2018), is 

een herdenkingsplechtigheid 

naar aanleiding van de 100ste verjaar-

dag van Wereldoorlog I op zijn plaats. 

 

Geen openlucht steenbakkermuseum: 

Het huidig ruimtelijk structuurplan 

voorziet de conversie van de oude 

steenbakkerij van Roborst in een open-

lucht steenbakkermuseum gecombi-

neerd met een zogenaamd 

‘milieupark’, zijnde een containerpark. 

Hierbij stellen wij ons ernstige vragen. 

Zo is dit gebied door het Vlaams Ge-

west bestempeld als natuurgebied. De 

inplanting van een containerpark daar 

lijkt ons dus niet aangewezen. Voor 

Zwalm is het logischer om het contai-

nerpark te doen aansluiten op een (aan 

te leggen) bedrijventerrein aan de La-

temdreef. Daarnaast lijkt de combina-

tie van een museum en containerpark 

ons allesbehalve wenselijk. Tenslotte 

stellen wij ons vragen bij de meerwaar-

de van een steenbakkermuseum an 

sich. In theorie lijkt een gemeentelijk 

museum goed en wel, maar de prakti-

sche haalbaarheid klinkt minder posi-

tief. Zo dient er bij de uitbouw van een 

museum rekening gehouden te worden 

met de kostprijs, de personeelskost, 

het geschatte aantal bezoekers enz. 

Daarbij moet ook in het hoofd gehou-

den worden dat er reeds een gelijkaar-

dig uitgebouwd museum bestaat in de 

Rupelstreek. Een gemeentelijk museum 

mag niet het zoveelste prestigeproject 

worden dat niets bijdraagt voor de in-

woners van Zwalm zelf. 

 

Inventarisering onroe-

rend erfgoed: De ge-

meente moet zijn on-

roerend erfgoed in-

ventariseren. Inventa-

risatie betekent na-

tuurlijk niets zonder 

ontsluiting. Wij willen 

de mensen zoveel mo-

gelijk laten kennisma-

ken met het rijke loka-

le erfgoed. Bij duiding 

van historische monumenten moet 

voor een juiste historische uitleg ge-

zorgd worden. Ook het basisonderwijs 

moet voldoende aandacht besteden 

aan ons historisch patrimonium. Het 

erfgoed beperkt zich daarbij niet tot 

enkele monumenten of uitzonderlijke 

gebouwen. Gezien wij pleiten voor een 

uitgebreide toeristische website, kan 

deze zelfde website gebruikt worden 

voor educatieve doeleinden. Op deze 

manier kan leerstof interactief doorge-

geven worden. 

 

Ondersteuning verenigingsleven: Cul-

tuur organiseren in Zwalm om vnl. niet-

Zwalmenaren aan te trekken heeft min-

der zin. Zwalm kan toch nooit concur-
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reren met het prachtige aanbod van 

Brugge en Gent. Cultuur in Zwalm moet 

voornamelijk gemeenschapsvormend 

zijn en steeds in overleg met de vereni-

gingen. Cultuur is namelijk veel meer 

dan een klassiek concert of theaterstuk, 

het begint net zoals bij sport bij het ver-

enigingsleven. In die zin moeten vereni-

gingen meer en beter ondersteund wor-

den. De budgetten daarvoor kunnen 

gemakkelijk komen van wat nu besteed 

wordt aan de buurtwerker. Deze werd 

in het leven geroepen door de burge-

meester om het sociaal weefsel te ver-

sterken, maar dit is een artificiële ma-

nier van weefselherstel! We stellen 

trouwens vast dat de buurtwerker veel-

al is ingezet voor megalomane projec-

ten zoals de Ronde van Vlaanderen, 

recordpogingen en andere zaken die 

niets te maken hebben met het herstel-

len van sociaal weefsel. Ook nu, naar 

aanloop van de lokale verkiezingen, zien 

we dat er in crescendo activiteiten wor-

den georganiseerd ‘door de buu-

rtwerker’ die niet tot zijn takenpakket 

behoren, zoals Zwalm 666 en Zwalm 

Games. In de twaalf gemeentes zijn er 

veelal buurtwerking en verenigingen 

aanwezig. Het sociaal weefsel is er dus 

al en was er vroeger veel meer: Zwaluw-

feesten, Dikkelse bierfeesten, enz. Als je 

dat wil verbeteren of herstellen, dan 

moet je dat bottom-up doen en niet top

-down met een buurtwerker. Budgetten 

moeten dus rechtstreeks naar de vere-

nigingen zelf gaan, zodat ze nog meer 

tot bloei kunnen komen. Dat is de ma-

nier om sociaal weefsel te verbeteren! 

Meer budget toewijzen aan het vereni-

gingsleven is echter niet de enige ma-

nier van ondersteuning. Naast financiële 

ondersteuning, moeten logistieke mid-

delen ook gratis ter beschikking gesteld 

worden van verenigingen (nadars, ten-

toonstellingspanelen, beamers, enz.), 

alsook bevlagging (Zwalmse vlag, Belgi-

sche vlag en Vlaamse vlag). Tegelijk 

moet de administratieve last voor vere-

nigingen substantieel gereduceerd wor-

den. Het invullen van hele bundels pa-

pierwerk wil men gebruik maken van 

gemeentelijke logistieke ondersteuning, 

moet tot het verleden worden gere-

kend. Mensen verenigen zich nu een-

maal niet om papieren in te vullen 

maar om activiteiten te ontplooien! 

P r o g r a m m a p u n t e n  

 Eigen troeven optimaliseren. 

 Uitbouw en onderhoud van goede wandel- en fietsrou-

tes. Hierbij denken we zelfs aan de ontwikkeling van 

echte fietsknooppunten zoals in Limburg en Nederland. 

 Duidelijke website voor toeristen en een toeristisch 

loket in het gemeentehuis. 

 Toerisme in overleg met de landbouw en Natuurpunt. 

 Samenwerking met andere steden of gemeentes inzake 

het cultuuraanbod. 

 Het sereen aanwenden van voordrachten en concerten 

in kerkgebouwen. 

 Geen prestigeprojecten. 

 Geen openlucht steenbakkersmuseum. 

 Een jaarlijkse 21-juli en 11-juli-viering. 

 Een herdenkingsplechtigheid op 11 november voor de 

100ste verjaardag van Wereldoorlog I. 

 Inventarisering van het onroerend erfgoed (o.a. digi-

taal zodat ook toeristen of de schoolgaande jeugd deze 

informatie kan consulteren). 

 Ondersteuning verenigingsleven (financieel en logis-

tiek). 

Dienstverlening, veiligheid en degelijk & goed bestuur 

A n a l y s e  

De gemeente heeft de afgelopen jaren 

flink wat moeite gedaan om de partici-

patiegraad in onze gemeente te verho-

gen. Dit o.a. door het ontwikkelen van 

verschillende overleg- en adviesraden. 

Zo is er een jeugd-, sport-, cultuur-, mili-

eu-, ruimtelijke, seniorenadviesraad 

alsook een raad voor de lokale econo-

mie. Ook werd er zeer recent geïnves-

teerd in de uitbouw van de gemeentelij-

ke website. In tegenstelling tot enkele 

jaren geleden, vind je hier nu informatie 

terug over het beleid van de gemeente. 

Zo zijn de notulen van de gemeenteraad 

beschikbaar, vind je de meeste beleids-
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plannen terug, is er informatie over elk 

beleidsdomein beschikbaar, enz. Al 

dient gezegd te worden dat sommige 

van deze (bvb. de Gecoro verslagen) 

pas maanden na datum op de website 

worden toegevoegd. Ook het luik 

‘toerisme’ werd uitgebreid waardoor 

toeristen nu informatie kunnen terug-

vinden inzake gastronomie en verblijf, 

wandel- en fietsroutes, gidsen en de 

geschiedenis van Zwalm. Ook werd een 

gemeentelijk informatieblad in het le-

ven geroepen. Echter, hoewel Zwalm 

dus reeds wat stappen op de goede 

weg heeft ondernomen, is er nog heel 

wat ruimte voor verbetering. 

V i s i e  

E-government: Er moet er in deze bud-

gettair krappe tijden dringend werk 

gemaakt worden van een performante 

en degelijke gemeentelijke website. 

Deze moet, naast het traditionele fy-

siek loket, een deur worden naar de 

openheid van het 

gemeentelijk be-

stuur. Daarnaast 

moet de webstek 

een veelheid aan 

recente en up-to-

date informatie 

verschaffen over 

het dagelijks be-

stuur van Zwalm 

en dit op een duidelijke en overzichte-

lijke manier. Vandaag bestaat de web-

site nog te veel uit een wanordelijke 

wirwar aan informatie. Ook heeft de 

website nood aan een werkende zoek-

functie.  Concreet moet de gemeente-

lijke website bestaan uit een luik voor 

de bewoners enerzijds en voor de toe-

risten anderzijds. Voor de bewoners is 

het belangrijk dat alle gemeentedien-

sten volledig digitaal bereikbaar wor-

den. Zo moet het mogelijk zijn om via 

de website je bouwaanvraag in te die-

nen, om documenten op te vragen, je 

dossier op te volgen, enz. onder het 

motto “alles digitaal”. We proberen 

hiervoor zoveel mogelijk mensen te 

overtuigen en gaan op zoek naar hoe 

ook onze senioren hiermee zouden 

kunnen omgaan. Ook verenigingen 

moeten kunnen rekenen op gemeente-

lijke logistieke ondersteuning zonder 

daartoe hele bundels papieren te moe-

ten invullen. Daartoe zal de gemeente 

gratis een e-ID reader ter beschikking 

stellen van de inwoners die daar om 

vragen. Op deze manier kan de admini-

stratieve overlast serieus verminderd 

worden. Voor de toeristen is het dan 

weer belangrijk dat ze gemakkelijk alle 

troeven van 

Zwalm kunnen 

terugvinden 

(wandel- en 

fietsroutes, be-

langrijkste ge-

bouwen, aanbod 

B&B, aanwezige 

horeca, enz.). 

Ook de begro-

ting zou online beschikbaar moeten 

zijn, dit om de betrokkenheid van de 

inwoners met het gevoerde beleid te 

bevorderen. 

 

Goede openingsuren: De openingsuren 

van de diensten van de gemeente en 

het O.C.M.W. moeten meegaan met de 

wijzigende leefomstandigheden. Twee-

verdieners zijn overdag weinig thuis en 

dus moet er, samen met het gemeen-

tepersoneel, onderzocht worden hoe 

een zo goed mogelijke bereikbaarheid 

van de diensten kan verzekerd worden. 

 

Subsidieloket: Vlaanderen heeft weinig 

of geen fiscale autonomie waardoor er 

voornamelijk met subsidies moet wor-

den gewerkt indien we mensen financi-

eel een handje willen helpen of wan-

neer we een bepaald gedrag willen 

aanmoedigen. Vandaag kan men echter 

de bomen door het subsidiebos niet 

meer zien: zo zijn er gemeentelijke sub-

sidies, federale subsidies, subsidies van 

de gemeenschap, van de energieleve-

rancier enz. Daarom moet Zwalm inves-

teren in een algemeen subsidieloket. 

Dit loket moet toegankelijk zijn voor 

iedereen die een subsidie wenst aan te 

vragen of informatie omtrent subsidies 

wenst. Of het nu gaat om grote of klei-

ne plannen, hoeveel subsidie u ook 

aanvraagt en of u dit nu alleen, met 

groep en vanuit een professionele in-

stelling aanvraagt, voor iedereen moet 

deze informatie overzichtelijk beschik-

baar zijn. Één ambtenaar zal als aan-

spreekpunt dienen voor alle Zwalme-

naren en zal belast worden met de taak 

om de Zwalmenaren klaarheid te 

scheppen in het landschap van subsi-

dies. Dit subsidieloket zal ook digitaal 

beschikbaar zijn en de aanvraagformu-

lieren zullen zoveel mogelijk online 

beschikbaar worden gesteld. 

 

Verantwoordelijkheid: Politici en amb-

tenaren moeten zelf verantwoordelijk-

heid nemen. Wanneer een ambtenaar 

meer vrijheid krijgt, dan moet hij ook 

meer verantwoordelijkheid krijgen. 

Afgelopen jaren heeft zich in de admi-

nistratie de slechte gewoonte genes-

teld om steeds naar studies te grijpen 

wanneer in een of ander beleidsdo-

mein iets moet gebeuren. Men kan zelf 

niet meer nadenken. Wanneer het be-

leidsplan op basis van die studie in de 

praktijk dan toch niet zo goed blijkt te 

zijn, kan men de schuld gemakkelijk 

afschuiven op deze externe experten. 

Het zijn echter de politici zelf die wor-

den verkozen om een bepaald beleid 
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vorm te  geven. Het is dus aan hen om 

na te denken over hoe onze gemeente 

het best ontwikkelt en niet aan de vele 

studiebureaus, die vaak ontzettend 

duur zijn en bovendien vaak geen affini-

teit hebben met de realiteit. Dit werd 

onlangs nog bewe-

zen met het mobili-

teitsplan Zwalm. 

De boodschap is 

dus om pragma-

tisch om te gaan 

met studies. De 

Zwalmse ambtena-

ren moeten zoveel 

mogelijk gestimu-

leerd worden en 

de kans krijgen om zich ten volle te ont-

plooien naargelang hun competenties. 

Hun adviezen kunnen ook niet zomaar 

genegeerd worden omwille van platte 

politiek. Tenslotte zijn zij het die voeling 

en affiniteit hebben met de Zwalmse 

gevoeligheden en pijnpunten. Pas wan-

neer een bepaalde nodige expertise 

echt ontbreekt, mag er  beroep gedaan 

worden op externen. Dit betekent ook 

dat het gemeentebestuur respect moet 

opbrengen voor de deskundigheid en 

de onafhankelijkheid van het gemeen-

tepersoneel. Politici en ambtenaren 

hebben elk een eigen verantwoordelijk-

heid. Naar buiten mogen de beleidsver-

antwoordelijken van het personeel de 

nodige discretie en loyauteit vragen, 

zonder afbreuk te doen aan het spreek-

recht van ambtenaren i.v.m. eindbeslis-

singen van het college of de gemeente-

raad. Op dezelfde manier moet men er 

op toezien dat valabele mensen in de 

verschillende adviesraden zetelen. Zij 

moeten het algemeen belang dienen en 

niet het individuele belang. Daartoe is 

het belangrijk dat de invulling in de ad-

viesraden representatief is. Een verte-

genwoordiger voor eigen rekening in 

bvb. Gecoro kan dus niet. 

 

Logische en efficiënte verdeling be-

leidsdomeinen: Vandaag zien we dat er 

in het bestuurscollege van Zwalm zo’n 

24 beleidsposten verdeeld  worden over 

zes personen (burgemeester, vier sche-

penen en de O.C.M.W.-voorzitter). Deze 

verdeling gebeurt echter niet op een 

logische of efficiënte manier. Zo is het 

niet logisch dat ruimtelijke ordening en 

openbare wer-

ken onder de 

bevoegdheid 

van twee ver-

schillende 

schepenen 

vallen. Ook zou 

het efficiënter 

zijn als jeugd-

beleid en 

sportbeleid of 

O.C.M.W. materies en sociale huisves-

ting door eenzelfde schepen zouden 

opgevolgd worden. N-VA Zwalm pleit 

dan ook voor een logische en efficiënte 

verdeling van de verschillende beleids-

domeinen onder de schepenen. Con-

creet stellen wij de volgende herverde-

ling voor:  

 Sociale zaken, O.C.M.W. mate-

ries, welzijn en gezondheid, soci-

ale huisvesting;  

 Cultuur, bibliotheek, sport, vere-

nigingen, burgerlijke stand, on-

derwijs;  

 Milieu en afval, landbouw, ruim-

telijke ordening, mobiliteit en 

openbare werken;  

 Begroting en financiën, lokale 

economie en toerisme;  

 Veiligheid (politie- en brand-

weerdiensten), jeugd-, gezins- en 

seniorenbeleid, gemeentelijk 

patrimonium en het internatio-

naal beleid, waaronder de Noord

-Zuid problematiek. 

Deze herverdeling zou toelaten om effi-

ciënt en professioneel te werken. Bo-

vendien blijkt hier uit dat Zwalm het 

best wel met een schepen minder kan 

doen.  

 

Gemeenteraad op vast tijdstip: Van-

daag zien we dat de gemeenteraad in 

Zwalm naar willekeur wordt gehouden 

in functie van de agendapunten. De 

datum wordt zelfs niet aangekondigd in 

de Zwalmse Post! Dit heeft tot gevolg 

dat de burgers nooit echt weten wan-

neer het nu wel of geen gemeenteraad 

is. N-VA Zwalm pleit er dan ook voor om 

de gemeenteraadsvergadering op een 

vast tijdstip te houden, bv. de derde 

dinsdag van de maand. Hierdoor zullen 

de inwoners duidelijkheid krijgen om-

trent het tijdstip van de gemeenteraad 

en zullen ze sneller geneigd zijn om de 

vergaderingen ook effectief bij te wo-

nen en op te volgen. Dit zal vervolgens 

de participatie en betrokkenheid van de 

inwoners met de gemeente vergroten.  

Ook moet het mogelijk zijn dat, naast 

het indienen van schriftelijke vragen, 

raadsleden (en in beperkte mate de 

inwoners) rechtstreeks vragen kunnen 

stellen aan het schepencollege tijdens 

de gemeenteraad. 

 

Financiering: Als we de Zwalmse Post 

mogen geloven is er geen financieel 

probleem in Zwalm. Ook blijkt de 

schuldpositie van Zwalm niet zorgwek-

kend. Bijgevolg is er voor ons geen re-

den om de belastingen in Zwalm te 

verhogen. Wel is waakzaamheid gebo-

den voor de personeelskosten.  Deze 

zijn op vijf jaar tijd (2005 t.e.m. 2010) 

met maar liefst 71% gestegen 

(1.372.523,55 naar 2.348.299,36). Deze 

stijgende trend moet tot een einde ko-

men. 

Er kan ook op een andere manier naar 

extra inkomsten worden gezocht. Wan-

neer de Ronde van Vlaanderen niet 

langer voor elke Vlaming gratis is, zal 

de gemeente een vergoeding eisen van 

de organisaties en op een zodanige 

manier dat het de kosten dekt van de 

passages van de etappes van de Ronde 

doorheen Zwalm. Het gaat immers niet 

op dat de gemeente Zwalm ook nog 

eens opdraait voor de opkuis, het leve-

ren van veiligheid, afspanning, het  slui-

ten van het containerpark, enz. Zolang 

de Ronde gratis te bekijken is, be-

schouwt N-VA Zwalm deze diensten als 
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een aanbod aan de Vlaamse bevolking. 

Als het aan N-VA Zwalm ligt zal er wel 

met Flanders Classics onderhandeld 

worden over een compensatie voor de 

investeringen die Zwalm steeds doet. 

Verder is het aangeraden om de begro-

ting en de controle van de uitgaven 

veel meer in detail uit te werken. Dit 

moet ook gepubliceerd worden op de 

website van de gemeente. 

 

Samenwerking tussen gemeente en 

O.C.M.W.: N-VA Zwalm pleit voor een 

intensieve samenwerking tussen de 

lokale besturen onderling. Door de 

kwaliteit van het lokale bestuur te ver-

beteren, verhoogt de efficiëntie en 

verlagen de kosten. Zo kunnen de be-

schikbare midde-

len optimaal inge-

zet worden voor 

de kerntaken van 

een kleine ge-

meente. N-VA 

Zwalm is er  dan 

ook voorstander 

van dat alle socia-

le taken van de 

gemeente in han-

den komen van het O.C.M.W. Een effi-

ciënt lokaal sociaal beleid vereist sa-

menwerking tussen O.C.M.W. en an-

dere gemeentelijke diensten (ICT-

diensten, personeel, financiën). Maxi-

male integratie van deze diensten is 

wenselijk en verdient aanmoediging. Zo 

moet het mogelijk worden voor het 

gemeentebestuur en het O.C.M.W. om 

hun personeel onderling uit te wisse-

len wanneer nodig. Beide diensten 

fysiek samenbrengen in één admini-

stratief centrum zou dit nog vlotter 

laten verlopen en biedt bovendien 

voordelen voor bestuur en burger. Ook 

is N-VA Zwalm er voorstander van dat 

de schepen van Sociale Zaken en ge-

zondheid tevens zou fungeren als de 

voorzitter van het O.C.M.W. en dit om 

de synergie op lokaal niveau nog meer 

te bewerkstelligen. Tegelijk is het 

noodzakelijk dat competente vertegen-

woordigers naar de O.C.M.W.-raad 

worden gestuurd. De O.C.M.W.-raad 

dient niet om ‘gebuisde’ kandidaten op 

te vissen maar moet bestaan uit leden 

die actief meedenken over en mee-

werken aan een sociaal beleid. 

Tevens moet het O.C.M.W.-huis evolu-

eren naar een echt huis van welzijn, 

zorg en sociale zaken. Om de drempel 

voor toegang tot het O.C.M.W. te ver-

lagen en stigmatisering te vermijden, 

kan er misschien een deel van het ge-

bouw ingericht worden als een ont-

moetingsruimte met een polyvalente 

zaal voor senioren, bloeddonaties, con-

sultaties van Kind&Gezin, enz. Dit ligt in 

lijn van de idee om het gemeentehuis 

en het O.C.M.W. 

fysiek samen te 

brengen in één 

administratief 

centrum. Op die 

manier kunnen 

alle krachten inza-

ke dienstverlening 

gebundeld wor-

den en kunnen de 

inwoners voor al 

hun problemen op één plaats terecht.  

 

Wijkoverlegorganen: Mensen willen 

gehoord én ernstig genomen worden. 

Daarbij gaat het zowel om individuele 

burgers, verenigingen, buurt- en belan-

gengroepen als om adviesorganen. 

Echte inspraak en participatie begint bij 

de probleemstelling, biedt ruimte voor 

het onderzoeken van verschillende 

alternatieven en mondt uit in een ge-

dragen beslissing. Vaak zal de uitvoe-

ring het werk zijn van de lokale over-

heid én van een aantal maatschappelij-

ke actoren. Dit overlegmodel moet 

volgens de N-VA in de lokale politiek 

voorop staan. Mensen die mede ver-

antwoordelijkheid opnemen, voelen 

zich ook daadwerkelijk betrokken bij 

het bestuur van hun gemeente. Het is 

dan ook positief dat Zwalm reeds over 

verschillende overleg- en adviesraden 

beschikt (jeugdraad, sportraad, cultuur-

raad, GECORO, milieuraad, raad voor 

lokale economie, en de seniorenadvies-

raad). Maar in het kader van goed be-

stuur, moet de gemeente naast dit 

klassieke overlegmodel ook wijkover-

legorganen ontwikkelen. Buurtbewo-

ners hebben steeds een mening over 

de zaken die hun specifieke wijk aan-

gaan en het is dan ook belangrijk om 

die mening te horen, teneinde gedra-

gen beslissingen te kunnen nemen. Een 

wijkoverleg laat toe om de vinger stevig 

aan de pols te houden. Voor N-VA 

Zwalm moeten dit wijkoverleg veel 

verder gaan dan loutere infoavonden 

om kant-en-klare plannen voor te stel-

len. Problemen moeten eerst, samen 

met de betrokkenen, onderzocht en 

geduid worden. Vervolgens wordt naar 

(verschillende) oplossingen gezocht en 

pas dan is een dossier beslissingsrijp. 

Op deze manier wordt er concreet ge-

decentraliseerd, komt er échte in-

spraak tot stand en zullen de mensen 

zich betrokken voelen.  Concreet den-

ken we aan een avond waarbij buurt-

bewoners en de desbetreffende politi-

ci en ambtenaren in discussie kunnen 

gaan over het beleid dat betrekking 

heeft op de specifieke buurt. Deze 

vorm van overleg zou om beurten in 

elke deelgemeente kunnen plaatsvin-

den. De ambtenaren en politici kunnen 

elkaar dan onderling afwisselen. 

 

Inventarisering gemeentelijk patrimo-

nium: Het is ook belangrijk om het ge-

meentelijk patrimonium in de kaart te 

brengen. Pas wanneer dit gebeurd is, 

kan men ook nagaan of het mogelijk is 

om bepaalde van deze ruimten te ge-

bruiken om bestaande problemen op 

te lossen. Zo zouden niet-benuttigde 

gebouwen kunnen gebruikt worden 

voor kinderopvang of een senioren 

dagcentrum. Dit laatste is zeker aange-

raden, gezien de nakende vergrijzing. 
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Communicatie: Onder het motto ‘als 

het goed is, dan zeggen we het ook’ 

kunnen we zeggen dat de Zwalmse Post 

een goed initiatief is gebleken. Hier 

moet de gemeente dus verder in inves-

teren. N-VA Zwalm is echter wel van 

mening dat de redactie moet beheerd 

worden door de administratie, en niet 

langer door de burgemeester. Dit om de 

gemeentelijke communicatie objectief, 

zakelijk, correct, volledig, snel en voor 

iedereen verstaanbaar te maken. Over-

heidscommunicatie veronderstelt een 

correct taalgebruik. Personencultus en 

al dan niet verkapte propaganda voor 

de burgemeester en de schepenen zijn 

strikt te mijden. Indien mogelijk kan de 

Zwalmse Post aangevuld worden met 

een uitgebreid jaarlijkse 

‘gemeentekompas’, met daarin prakti-

sche informatie over de gemeentedien-

sten (openingsuren, verantwoordelijke, 

telefoonnummer, mailadres, enz.), poli-

tiediensten, afvalophaling, SOS en nutti-

ge telefoonnummers, trefwoordenlijst, 

lijst van vrije beroepen en agenda met 

daarin al de reeds geplande activiteiten 

voor het komende jaar (afvalophaling, 

bloeddonatie, fietsregistratie, gemeente

- en ander raden, sport- en jeugdkam-

pen, wijkfeesten, enz.). De inderhaast 

opgerichte digitale handelsgids komt 

veel te laat en lenigt geenzins de nood. 

 

Inbraakpreventie: Zwalm is een vrij 

veilige gemeente. Dit betekent echter 

niet dat we niet meer waakzaam hoe-

ven te zijn. In die zin moet er dan ook 

een project gestart worden omtrent 

inbraakpreventie. Hiervoor kan beroep 

gedaan worden op de wijkagent of ie-

mand van de politie daarin gespeciali-

seerd, die dan tips kan geven om huizen 

beter te beveiligen. Dit hoeft daarom 

niet gratis aangeboden te worden, dit 

kan ook mits een beperkt remgeld. 

 

Betere permanentie politie: Het wijk-

commissariaat in Zwalm is tijdens de 

week geopend van 9u tot 11.30u, op 

woensdag kan u er ook terecht in de 

namiddag (14u tot 16u) en op donder-

dag ook ’s avonds (17.30u – 19.30u). 

Doch kan de permanentie volgens N-VA 

Zwalm nog beter. Ook buiten de kan-

tooruren moet het mogelijk zijn om 

onze lokale politie te bereiken. Daarom 

pleiten wij voor de vervanging van de 

politiezone Brakel – Zwalm door een 

politiezone Zottegem – Zwalm, naar 

analogie met de brandweerzone Zotte-

gem – Zwalm. Dit zou onze gemeente 

toelaten om uit het megalomane pro-

ject voor een ‘nieuwe kaz-

erne’ (geraamd op € 3.464.015) te stap-

pen en zou meer mogelijkheden bieden 

naar een hogere graad van permanen-

tie, meer spreekuren,  meer gerichte 

campagnes bvb. inzake inbraakpreven-

tie en kleine criminaliteit, in Zwalm zelf. 

 

Trage wegen: Een veilig Zwalm is ook 

een verkeersveilig Zwalm.  Afgelopen 

jaren (2000-2009) is het aantal ver-

keersongevallen met 13% gestegen ter-

wijl dit in de rest van Vlaanderen daal-

de. Situaties zoals zones 70 op land-

bouwwegen, moeten dan ook geredu-

ceerd worden. In die zin schiet het hui-

dig mobiliteitsplan te kort. Ook een sys-

tematische veiligheidstoets bij de (her)

aanleg van wegen kan de verkeersveilig-

heid verhogen. 

A n a l y s e  



 De schepen van sociale zaken en gezondheid als voorzit-

ter van de O.C.M.W.-raad. 

 Competente vertegenwoordigers in de O.C.M.W.-raad. 

Deze raad is geen vijver voor ‘gebuisde’ verkiezingskan-

didaten. 

 Wijkoverlegorganen waarbij de inwoners met politici en 

ambtenaren in discussie kunnen gaan. 

 Verderzetting Zwalmse Post maar invulling ervan door 

de gemeentelijke administratie. 

 Jaarlijkse gemeentekompas. 

 Campagne inbraakpreventie. 

 Betere permanentie politie en vervanging van de politie-

zone Zwalm-Brakel door een politiezone Zwalm-

Zottegem. 

 ‘Trage wegen’ en systematische veiligheidstoets bij de 

(her)aanleg van wegen. 

 Transparantie: begroting op de website; verslagen digi-

taal en snel beschikbaar, mogelijkheid tot het stellen 

van vragen tijdens de zitting van de gemeenteraad; enz.  

P a g i n a  2 9  O k t o b e r  2 0 1 2  

Dienstverlening, veiligheid en degelijk & goed bestuur 

 Duidelijke, overzichtelijke en performante ge-

meentelijke website. 

 Alle gemeentelijke diensten digitaal beschikbaar. 

 Gratis e-ID reader. 

 Vermindering van de administratieve overlast. 

 Één subsidieloket, één subsidie-ambtenaar. 

 Pragmatisch omgaan met studies. 

 Gebruik maken van de kennis van de eigen inwo-

ners en ambtenaren i.p.v. externe experts te con-

sulteren. 

 Deskundigheid en onafhankelijkheid van gemeen-

tepersoneel respecteren. 

 Logische en efficiënte verdeling van de beleidsdo-

meinen. 

 Een schepen minder. 

 Gemeenteraad op vast tijdstip. 

 Mogelijkheid tot het stellen van vragen tijdens de 

gemeenteraad door zowel de raadsleden als door 

de burgers (in beperkte mate). 

 Betere samenwerking tussen de gemeente en het 

O.C.M.W. 

P r o g r a m m a p u n t e n  
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Besluit  

Dit was de Zwalmse Gazette. Dit is 

ons programma voor de gemeente-

raadsverkiezingen. Dit is het inhou-

delijk aanbod dat wij u doen. 

 

We hebben hier trachten aan te to-

nen wat goed is in Zwalm en wat 

volgens ons beter kan. En belangrij-

ker nog, we hebben trachten aan te 

tonen hoe dat precies en concreet 

kan. 

 

Wij hopen dat dit u zal helpen wan-

neer u moet beslissen over het toe-

komstige Zwalmse beleid. 

 

Bij het uitschrijven van dit program-

ma en het formuleren van onze initi-

atieven hebben we wel degelijk re-

kening gehouden met het kosten-

plaatje. Zoals u kon lezen, stellen we 

enerzijds heel concrete zaken voor 

zoals de bevriezing van de belastin-

gen, betere fiets- en voetpaden, 

vuilbakjes en bankjes langs wandel-

wegen, uitbouw van de Zwalmparel 

met onder andere een Finse piste 

(atletiek), meer fietsstallingen, een 

moutainbike route, een toeristische 

website, het gebruik van dynami-

sche groene led-verlichting, jaarlijk-

se omhaling van grof vuil, enzo-

voort… Anderzijds vonden we dat 

we in een programma ook wat mo-

gen dromen en hierbij denken we 

dan aan de aanleg van een echt 

markplein in het centrum van Munk-

zwalm, de organisatie van een lokale 

en artisanale markt, een nieuwe 

bibliotheek, de uitbouw van het 

O.C.M.W en het gemeentehuis tot 

een echt huis van welzijn, zorg en 

sociale zaken, enzovoort. 

 

Al deze voorstellen brengen een 

ander kostenplaatje met zich mee. 

  

Heel wat van onze voorstellen bren-

gen eigenlijk geen grote kosten met 

zich mee. Vaak omdat de nodige 

infrastructuur daartoe reeds aanwe-

zig is of doordat de grootste kosten 

reeds zijn gemaakt. Hierbij denken 

we bvb. aan de opvang van kinderen 

niet schoolgaand in Zwalm in 

WOOPZ, aan de installatie van een 

woonloket, de organisatie van een 

netwerk voor aanvullende hulp, in-

formatiecampagnes voor senioren, 

het promoten van korte keten ver-

koop, de contracten met de land-

bouw voor het strooien van zout, 

enz. Ook het organiseren van een 

lokale markt of het maken van af-

spraken inzake sport met andere 

gemeenten behoeft maar een be-

perkt budget. 

 

Voor andere zaken, die vaak wel een 

grotere hap uit het budget zouden 

kunnen nemen, kloppen we aan bij 

de hogere overheden (gewest en / 

of provincie) en organisaties (bvb. 

De Vlaamse Landmaatschappij). Zo-

als reeds aangegeven, komt deze 

laatste tussen bij de aanleg / verbe-

tering van landelijke wegen en wan-

del- en fietspaden, bij de heraanleg 

van pleintjes, bij de verhoging van 

de verkeersveiligheid, bij waterbe-

heersing, cultuurhistorische restau-

raties enz. Ook inzake het onder-

houd van de Zwalmbeek, de erosie 

problematiek en de gewest- en pro-

vinciewegen zullen we de hogere 

instanties op hun verantwoordelijk-

heid wijzen. 

 

Nog andere zaken (bvb. het aanbie-

den van subsidies voor regenwater 

én boorputten of het aanbieden van 

een premie voor de aanpassingen 

van seniorenwoning, de gemeente-

lijke website met e-ID reader) zullen 

initieel wel wat kosten, maar zorgen 

op termijn voor een terugverdienef-

fect. Wat ten goede komt aan de 

gemeente én de inwoners. Boven-

dien hebben deze voorstellen ook 

een positieve invloed op het milieu 

en het algemeen welzijn van onze 

inwoners. 

 

We hebben ten slotte ook voorstel-

len gedaan die meer budget zullen 

nodig hebben. Daar hoeven we niet 

om de pot voor te draaien. Denken 

we hierbij maar aan meer verkeers-

borden voor snelheidsbeperking, 

een jaarlijks gemeentekompas, de 

aanleg van een Finse piste (alhoewel 

we hier misschien ook subsidie kun-

nen halen bij en hogere overheid), 

de aanleg van een echt plein in 

Munkzwalm. Maar, in ruil voor deze 

initiatieven hebben we dan ook be-

sparingsvoorstellen geformuleerd. 

Zo willen we besparen op de exube-

rant hoge gemeentelijke personeels-

kosten. Deze uitgaven swingen nu al 

Beste Zwalmenaar,  
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uit de pan en we moeten zorgen 

dat we de pensioenen van ons ge-

meentepersoneel nog kunnen beta-

len. Hier moeten we nu al oplossin-

gen voor zoeken. Talmen schuift de 

problemen enkel maar vooruit op 

de kap van onze kinderen. De huidi-

ge prestige projecten (Dorp van de 

Ronde, Zwalm Games, kunstwer-

ken, nieuwe logo’s, 666 enz.) zullen 

bij ons niet aan bod komen, waar-

door heel wat budget zal vrijkomen. 

Over al onze voorstellen werd dus 

nagedacht. Niet alleen wat betreft 

de inhoud, maar ook wat betreft 

de concrete uitvoering en de reali-

sering van deze zaken. 

 

Hoe dan ook, al deze projecten zul-

len enkel uitgevoerd worden in 

functie van de beschikbare budget-

ten en financiële draagkracht van 

de gemeente en in overleg met de 

inwoners. Het gaat om wat voor 

hen prioritair is. 

 

N-VA wil in de gemeenteraad zete-

len en wij willen ons programma 

uitgevoerd zien. Het liefst vanuit de 

meerderheid, waar we als groep 

aan een beter bestuur kunnen wer-

ken maar indien nodig ook vanuit 

de (constructieve) oppositie. Dan 

zullen we de uitvoering van de 

meerderheid toetsen aan ons pro-

gramma en onze visie over de toe-

komst van Zwalm. Hou dan ook de 

Zwalmse Gazette bij. Er zullen na-

melijk nog versies van de Zwalmse 

Gazette komen die het beleid op 

basis van deze editie zal aftoetsen! 

  

Op de volgende pagina vindt u kort 

en bondig de vijf speerpunten van 

ons programma. 

 

Wij hopen dat u genoten heeft van 

deze Zwalmse Gazette. 

En dat ze u zal helpen bij het kiezen 

van uw nieuwe vertegenwoordigers 

in Zwalm. 

 

De kandidaten van N-VA Zwalm. 
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Vijf speerpunten voor Zwalm 

Goed en degelijk bestuur: Voor N-VA Zwalm moet het bestuur en 

de dienstverlening veel efficiënter en professioneler. Zo moet de 

gemeenteraad op een vast tijdstip gehouden worden en niet 

naar willekeur zoals nu. Ook moet het mogelijk worden dat 

raadsleden én burgers rechtstreeks vragen kunnen stellen aan 

het gemeentecollege. Dit bevordert de politieke verantwoorde-

lijkheid en verantwoording t.o.v. de bevolking. Verder moet er 

ook echt respect voor de adviesraden komen, zij moeten niet 

enkel vluchtig geconsulteerd worden maar moeten echt betrok-

ken worden bij de beleidsvoorbereiding én –uitvoering. Hetzelfde 

geldt voor de consultaties met de verschillende Zwalmse wijken. 

Buurtbewoners hebben steeds een mening over de zaken die hun 

specifieke wijk aangaan en het is dan ook belangrijk die mening te horen, teneinde gedragen beslissingen te kunnen 

nemen. Ten slotte, pleit N-VA Zwalm ook voor een logische en efficiënte verdeling van de verschillende beleidsdo-

meinen onder de schepenen. Een dergelijke herverdeling zou trouwens ook toelaten om met één schepen minder 

te werken. 

Financiële hygiëne: Hoewel Zwalm nog niet echt te maken heeft met 

financiële problemen, is waakzaamheid geboden. Prestigeprojecten à 

la Dorp van de Ronde, ‘een nieuw logo voor Zwalm’, Zwalmse Games, 

kunstwerken, enz. kosten veel geld maar brengen te weinig bij voor de 

inwoners zelf. Deze uitgaven zullen door N-VA Zwalm dan ook niet 

meer gebeuren. De gemeente moet zich focussen op haar kerntaken 

(kinderopvang, afvalbeheer, veilige wegen, enz.). Ook zal er door ons 

een halt worden toegeroepen aan het uit de pan swingende gemeen-

telijk personeelsbestand. De personeelskosten zijn op vijf jaar tijd met 

niet minder 71% gestegen. Dit kan niet langer. De tering naar de ne-

ring zetten geldt ook voor gemeentebesturen! 

Op eigen kracht: toerisme en natuur: Dit betekent dat Zwalm 

moet uitgaan van haar eigen troeven en die moet optimaliseren. 

Onze sterke punten zijn de natuur, de rust en het landschap en 

deze moeten we gebruiken om Zwalm nog aantrekkelijker te 

maken, o.a. voor toeristen door te zorgen voor een uitgebreid 

aanbod natuurreservaten, wandel- en fietsroutes, sportfacilitei-

ten enz. Dit uiteraard in overleg met Natuurpunt en de landbou-

wers. Bovendien zal dit een directe positieve impact hebben op 

de lokale economie in Zwalm (B&B’s, horeca, enz.). Als het van N-

VA afhangt, kunnen cultuur, erfgoed, natuur, lokale economie, 

sport en toerisme elkaar vinden in Zwalm! 
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Vijf speerpunten voor Zwalm 

Een sociaal en veilig Zwalm: De gemeente heeft de plicht de 

veiligheid van de burgers te verzekeren. De N-VA vindt dat de 

politie zich moet kunnen concentreren op haar kerntaken: de 

bestrijding van criminaliteit en overlast en de handhaving van 

de openbare orde. De politie moet ook zichtbaar en altijd 

aanspreekbaar aanwezig zijn in de wijken. Daartoe wil N-VA 

Zwalm de politiezone Zwalm-Brakel vervangen door een poli-

tiezone Zottegem-Zwalm, naar analogie met de brandweer-

kazerne Zottegem-Zwalm. Wij willen hier de eerste aanzet toe 

geven. Ook verkeersveiligheid is een belangrijk thema voor N-

VA. Zo zijn wij van mening dat situaties zoals zones 70 op 

landbouwwegen zoveel mogelijk moeten vermeden worden. Ook een systematische veiligheidstoets bij de (her)

aanleg van wegen, waarbij steevast een analyse van de situatie gemaakt wordt op het vlak van verkeersveiligheid, 

is een prioriteit voor ons.  Maar veiligheid is meer dan alleen politie en verkeer. Er is op alle vlakken nood aan een 

doeltreffend preventiebeleid (vb. voorkomen van eenzaamheid bij senioren). En dit wordt onder andere beko-

men door een sociaal Zwalm, met bruisende buurt- en wijkwerking. Het verenigingsleven is hierbij van ontelbaar 

belang. 

Dromen mag ook… : Indien ooit budgettair mogelijk, wil N-

VA in Munkzwalm een echt marktplein aanleggen ter 

hoogte van de kerk en gemeentehuis. Dit centrum moet 

een ontmoetingsplaats worden voor alle Zwalmenaren die 

langskomen voor een administratieve formaliteit, maar 

evengoed voor hen die een terrasje willen doen of willen 

sporten. En bovenal hopen we op dit plein een echte lokale 

en artisanale markt te organiseren. Hierbij aansluitend wil-

len we een nieuw gebouw inrichten voor de bibliotheek. 

Één met een aangename leeszaal, internetzaal, een ont-

leendienst voor cd’s en dvd’s, enz. Ook hopen we op ter-

mijn het gemeentehuis en het O.C.M.W. gebouw te inte-

greren en uit te bouwen tot een echt huis van welzijn, zorg en sociale zaken dat openstaat voor iedereen en 

waarbij alle inwoners voor hun problemen of inlichtingen terecht kunnen op één plaats. Ten slotte ijveren we 

voor de uitbreiding van de gemeentelijke sportinfrastructuur (met o.a. nieuwe douches en de aanleg van een 

verlichte Finse piste).  
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Het bestuur van N-VA Zwalm stelt voor  
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Onze kandidaten voor de gemeenteraadsverkiezingen 

1 
Louis Ide 

(Dikkele) 

 39 jaar 

 Arts en senator N-VA 

2 

4 

3 

9 

5 

8 

6 

7 

Willy de Vleeschauwer 

(Sint-Maria-Latem) 

Gerda Van Den Bulcke 

(Roborst) 

Freddy Huyghebaert  

(Paulatem) 

Kaatje de Vleeschauwer 

(Munkzwalm) 

Chris Willems  

(Robost) 

Freija De Smet 

(Sint-Denijs-Boekel) 

Wim D’hooge 

(Nederzwalm) 

Eva Vanderschueren 

(Munkzwalm) 

 40 jaar 

 Adviseur organisatieontwikkelingbij de 

Vlaamse overheid 

 33 jaar 

 Psychiatrisch verpleegkundige 

 53 jaar 

 Zelfstandige: Zaakvoerder van           

Planettextile 

 42 jaar 

 Executive Assistant 

 34 jaar 

 Arbeidster 

 72 jaar 

 Gepensioneerd 

 67 jaar 

 Zelfstandige: zaakvoerder van          

D.B. Security 

 51 jaar 

 Hoofdverpleegkundige in het woon-

zorgcentrum van het O.C.M.W. te   

Zottegem 
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10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

Geert De Visscher  

(Munkzwalm) 

Els Vankeirsbilck 

(Dikkele) 

Davy Van Gaver  

(Munkzwalm) 

Naomi De Cock 

(Munkzwalm) 

Bram Bonamie 

(Sint-Denijs-Boekel) 

Nathalie Tierens 

(Rozebeke) 

Willy Schiemsky 

(Roborst) 

Thibault Kindt 

(Munkzwalm) 

Marina Maximova 

(Sint-Maria-Latem) 

Antoine Van De Velde 

(Roborst) 

 40 jaar 

 Arbeider 

 37 jaar 

 Huisvrouw 

 34 jaar 

 Dierenarts farmaceutische industrie 

 41 jaar 

 Stafmedewerker personeel en verant-

woordelijke diversiteit 

 18 jaar 

 Studente 

 75 jaar 

 Gepensioneerd leraar bij het PTI      

Zottegem 

 18 jaar 

 Student 

 44 jaar 

 Uitbaatster B&B 

 54 jaar 

 Bediende 

 41 jaar 

 Huisvrouw 
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Onze kandidaten voor de provincieraadsverkiezingen 

1 

Marleen De Reycke—Van De 

Populiere 

(Wortegem—Petegem) 

 50 jaar 

 Campusverantwoordelijke IVV St.-

Vincentius Campus Oudenaarde 

2 

6 

5 

4 

3 

Vincent Vanhove 

(Maarkedal) 

Paul Carteus 

(Ronse) 

Yirka Beeckman 

(Brakel) 

Roland Van Heddegem 

(Oudenaarde) 

Ann De Geeter 

(Lierde) 

 34 jaar 

 Internationaal IT-vertegenwoordiger 

 34 jaar 

 Ambtenaar Vlaamse Milieumaatschap-

pij 

 63 jaar 

 Leraar ingenieur 

 46  jaar 

 Bediende 

 55 jaar 

 Ingenieur—leraar wetenschappen 
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Dit is N-VA Zwalm 

Dit is ons bestuur 

Louis Ide 

Willy Schiemsky 

Gerda Van Den Bulcke 

Freddy Huyghebaert 

Freija De Smet 

Kaatje de Vleeschauwer 

Antoine Van De Velde 

Hubert Reynaert 

Davy Van Gaver 

Jan Verscheure 

Willy de Vleeschauwer 

Wim D’hooge 
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V.U. Louis Ide - Brouwerijstraat 12 - 9630 Zwalm 

Verkiezingsdrukwerken: verkiezingen gemeente– en provincieraadsverkiezingen 14 oktober 2012 


